

သောတာပန်သည်သာမြတ်၏
မြေပြင်တစ်ပြင်လုံး၌ ဧကရာဇ်မင်းဖြစ်ရသည်ထက်
လည်းကောင်း၊ နတ်ပြည်၊ ဗြဟ္မာပြည်သို့ ရောက်ရသည်ထက်
လည်းကောင်း၊ တစ်လောကလုံးကို အစိုးရသည်ထက်
လည်းကောင်း သောတာပန်ဖြစ်ခြင်းသည် မြတ်၏။
သောတာပန် ဖြစ်ခြင်းသည် လူမင်းစည်းစိမ်၊ နတ်မင်း
စည်းစိမ်တို့ထက် မြတ်လှ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၇)

ဆရာများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ တန်ဖိုး၊ အဆင့်အတန်းနှင့် ကျေးဇူးတို့ကို ပိုမိုမြင့်မားနေရန် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများ နိုင်ငံအသီးသီးတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅

တိုင်းပြည်၏ လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော နှလုံးရည်၊ လက်နိုးရည်နှင့် ပြည့်စုံသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပေါ်ထွန်းလာစေရန် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်သူများမှာ ဆရာများပင်ဖြစ်ပါကြောင်း ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၂၁)အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပစဉ် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။
ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ဆရာများသည် စေတနာ၊ ဝါသနာ၊ အနစ်နာ၊ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာ၊ ဥပေက္ခာစိတ်ဓာတ်အပြည့်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်းနှင့် ပညာသင်ယူလေ့ကျင့်မှုကောင်းများ အစဉ်မြင့်မားနေစေရန် ပခုံးပြောင်းပြုစုပေးထောင် သင်ကြားပေးနေသည့် ဆရာများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ တန်ဖိုး၊ အဆင့်အတန်းနှင့် ကျေးဇူးတို့ကို ပိုမိုမြင့်မား နေရန်အတွက် အောက်တိုဘာ ၅ ရက်ကို ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အဖြစ် နိုင်ငံ တကာက အသိအမှတ်ပြုပြီးနောက် ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့

ဆရာ ဆရာမများ၏ အဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးသွားနိုင်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်

အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများကို နိုင်ငံအသီးသီးတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက် ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ဆရာများကို တန်ဖိုး

ထားလို့ သူတို့အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်စို့” (Valuing Teachers, Improving Their Status) ဆောင်ပုဒ်၏ အနှစ်သာရကို ကြည့်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတကာ တွင်လည်း ဆရာများ၏ တန်ဖိုး၊ ဆရာများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် အဆင့်အတန်း များကို ပိုမိုလေးစားတန်ဖိုးထားသည်ကို အထင်အရှားတွေ့မြင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ တပည့်များ၏အရည်အသွေးသည် ဆရာများအပေါ် များစွာတည်မှီ လျက်ရှိသည့်အတွက် ဆရာများ၏ အရည်အသွေးမြင့်မားရေးသည်လည်း အရေးကြီးလှပါကြောင်း၊ ဆရာများအတွက် မွမ်းမံသင်တန်းများ၊ ဆင့်ပွား သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးခြင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပညာသင်စေလွှတ်ခြင်း၊ လေ့လာရေးစေလွှတ်ခြင်း၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်စေခြင်း စသည့် ဆရာ ဆရာမများ၏ အရည်အသွေးထိန်းသိမ်း မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့**

နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၏ အဓိကအခြေခံဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်စွမ်းအား အပြည့်အဝအသုံးပြုနိုင်ရေးသည် အရေးကြီး နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်သည်လည်း မြင့်မားလာမည်ဖြစ်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅
ကယားပြည်နယ် လျှိုင်ကော်မြို့နယ်တွင် ရောက်ရှိနေ သည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၇ နာရီတွင် လျှိုင်ကော်မြို့နယ်ရှိ ဘီလူးချောင်းအမှတ်(၂)နှင့် အမှတ် (၃) ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ၏ လျှပ်စစ် ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ပေးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။
ရှေးဦးစွာဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား ဘီလူး ချောင်း အမှတ်(၂) ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်ရုံ၏ ပင်မ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်း ဒုတိယဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်လေး က ဘီလူးချောင်း ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ များ၏ စက်တပ်ဆင်အင်အား၊ ဓာတ်အားထုတ်ယူနိုင်မှု၊ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းနိုင်က ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
တင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယသမ္မတက သိရှိလို သည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှု၏ အဓိကအခြေခံဖြစ်သည့် လျှပ်စစ်စွမ်းအား အပြည့်အဝ အသုံးပြုနိုင်ရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့**



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဘီလူးချောင်း အမှတ်(၂) ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ပေးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရွှေမိုးမှ

ယနေ့ကျရောက်သည့် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အခါသမယတွင် တာဝန်ကျရာ ရပ်ရွာဒေသအလိုက် ပညာရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို အရည်အချင်းပြည့်မီစွာ ဖြင့် စွမ်းစွမ်းတမ်းကျေပွန်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ဆရာ ဆရာမ များ၊ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် လိုအပ်ချက်အရ ဖြည့်ဆည်းခန့်ထားရန်ရှိသည့် ဆရာ ဆရာမများအားလုံးကို အထူးပင်တန်ဖိုး ထားပါကြောင်းနှင့် ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ အဆင့်အတန်းမြင့်မားရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးသွား နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဒုတိယသမ္မတက ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံယူနက်စကို အမျိုးသားကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကြည်ရွှင်က ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့ (၅)ဖွဲ့၏ အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်များမှပေးပို့သည့် စုပေါင်းသဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားပြီး ပညာရေး သုတေသန စီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းထွန်းက ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူးဆောင် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများနှင့် ထူးချွန်ဆရာ ဆရာမများ၏ ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်း အကျဉ်းချုပ်ကို တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီး

ဒေါ်စုစုလွင်တို့က ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူး ဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ပြည်ထောင်စုရထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းသိမ်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ထူးချွန်ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကမ္ဘာ့ဆရာ များနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆောင်ပေးပေးပွဲ၊ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲများ တွင် ဆုရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် အခြေခံပညာမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက ပန်းပျိုးလက်သီချင်းတေးသရုပ်ဖော်ဖြင့် ဂုဏ်ပြုတင်ဆက်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများ သည် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများ၊ ထူးချွန်ဆရာ ဆရာမများ၊ ဆုရရှိသူများ နှင့်အတူ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပညာရေးမြှင့်တင်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကုလသမဂ္ဂ ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ယူနက်စကိုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက် ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ-အမေရိကန် တပ်မတော်နှစ်ရပ်ဆက်ဆံရေးအခြေအနေများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅
ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု

ပစ်ဖိတ်ဌာနချုပ် (US Pacific Command-PACOM)မှ Deputy Commander ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး Anthony Crutchfield တို့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်

ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမ ဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ) ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့် တပ်မတော်၏ အခန်းကဏ္ဍ၊ စစ်ဘက်၊ အရပ်ဘက်

ဆက်ဆံရေးအခြေအနေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် လတ် တလောဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ပွဲများ၊ ကချင်ပြည်နယ်ရှိ IDP စခန်းများ၏ ပကတိအခြေအနေများ၊ မြန်မာ- အမေရိကန် တပ်မတော်နှစ်ရပ် ဆက်ဆံရေး အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး Anthony Crutchfield နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Scot Marciel၊ ကြည်းတပ်စစ်သံမှူး Col. James McAden၊ လေတပ်စစ်သံမှူး Lt. Col. Rachel Smith နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့ တက်ရောက်ကြ သည်။ (မြဝတီ)



ဝိုဏ်းဝင်တောင်မှ

သုတေသနလုပ်သူများအနေဖြင့် ကိုးကားရာ တွင် တိကျမှုမရှိဘဲ အလုပ်မတွင်နှောင့်နှေးမှုများ မကြာခဏကြုံတွေ့ရကြောင်း သိရသည်။

ဌာနအနေဖြင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးအတည် ပြုပြီးပါက ငယ်စာရင်းဂူနံပါတ် အတိအကျကို ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သလို နောက်ပိုင်းထိုးထားသော နံပါတ်အတိအကျကို ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သော ကြောင့် သုတေသီပညာရှင်ဖြစ်စေ၊ ကျောင်းသား ဖြစ်စေ၊ ဘုန်းတော်ကြီးရဟန်းဖြစ်စေ မည်သူမဆို

သုတေသနပြုလုပ်သည့်အခါ လွယ်ကူလျင်မြန်ကာ ကိုးကားရာတွင် ပိုမိုတိကျသွားစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ရွှေဘတောင်ဘက်ရှိ ဂူနံပါတ်များကို ဖိုလ်ဝင်တောင်ဘက်မှ လိုက်ဂူနံပါတ်အဆက်အဖြစ် ဆက်လက် ရေးထိုးမှတ်တမ်းတင်ထားရာ ရွှေဘ တောင်တွင် ဂူအရေအတွက် များပြားမှုမရှိ သော်လည်း ဂူနံပါတ်မှာ ၈၀၀ ကျော် ၉၀၀ အထိ ကြီးမားနေသောကြောင့် ဂူအရေအတွက်မှာ များပြားလှသည်ဟု အထင်ရှိနေကြသည်ကို

တွေ့ရကြောင်း ဒေါက်တာသန်းထိုက်က ရှင်းပြ သည်။ ဖိုလ်ဝင်တောင်ရှိ အချို့သောဂူများသည် ကျောက်များပြိုကျပြီး သဲများနှင့်အတူ ပိတ်နေ သည်များလည်းရှိရာ ယခင်ထိုးထားသော ဂူနံပါတ်များတွင် ပါဝင်မှုရှိ မရှိ နောက်ပိုင်း ထိုးထားသော ဂူနံပါတ်တွင် ပါ မပါ ချွန်ထား မထားများကို စိစစ်ရေးထိုးရင်း ဂူပေါက် ရှင်းလင်းရေးများကိုပါ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (မျိုးဝင်းထွန်း-ပုံနှု)

ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများ ကျင်းပ

မုံရွာ
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ မြို့တော်ခန်းမတွင် ကမ္ဘာ့ဆရာ များနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပရာ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂမှပေးပို့သည့် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်း အမှတ်သဝဏ်လွှာကို တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်သန်းသန်းအေးက ဖတ်ကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများက အသက် (၇၅)နှစ်အထက် ကန်တော့ခံဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများအား ကန်တော့ ပစ္စည်းများဖြင့် လိုက်လံကန်တော့ကြရာ ကန်တော့ခံ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများကိုယ်စား အငြိမ်းစားဆရာကြီးတစ်ဦးက ဩဝါဒစကား ပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသော အထက်တန်း၊ အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများကို အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ (ဖိုးချမ်း-မုံရွာ)

ဖျာပုံ
ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ဖျာပုံမြို့နယ် မှော်ဘီကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)ရှိ စံပယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကန်တော့ခံ ဆရာကြီး ခုနစ်ဦးအနက် မြောက်ဦး တက်ရောက်ကန်တော့ ခံ၍ ဆရာကြီးဦးထွန်းညွန့်က ဆုံးမဩဝါဒစကားများ ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသားဟောင်း ဦးမြင့်ဝင်းကဦးဆောင်၍ ကန်တော့ ချီးမြှင့် ကန်တော့ပြီး မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မှော်ဘီကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဝေလင်းက ဂါရဝပြု အမှတ်တရစကားပြောကြား၍ ပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး အ. လ. က (ခွဲ)မှော်ဘီကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးသန်းဝင်း က ကျေးဇူးမုဒိတာစကားပြောကြားကာ အလှူငွေနှင့် ဂါရဝပစ္စည်းများကို ကော်မတီဝင်အသီးသီးက ပေးအပ်ကြသည်။ (သပြေထွန်း)

ကြံခင်း
ကြံခင်းမြို့နယ်ပညာရေးဌာနက ကြီးပွားကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့ဆရာ များနေ့ အထိမ်းအမှတ်နှင့် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ၊ စာစီစာကုံး၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲဆု ရရှိသူများနှင့် ထူးချွန်ဆရာဆရာမများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ကြံခင်းမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အောင်ကျော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးက ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားပြီး ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီ စာကုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲဆုရရှိသူများနှင့် ထူးချွန်ဆရာဆရာမများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် အသက် (၇၀)ကျော် အငြိမ်းစားဆရာကြီး ဆရာမကြီး ၂၄ ဦးအား တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းဖြင့် ဂါရဝပြုကန်တော့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)

တောင်ကိုရီးယား တောင်ပိုင်း၌ ချာဘား တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတိုက်



ဆိုးလ် အောက်တိုဘာ ၅

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတောင်ပိုင်းဒေသများ၌ ချာဘားဟု အမည်ပေးထားသော အင်အားပြင်း တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်ခဲ့ရာ လူသုံးဦးထက်မနည်းသေဆုံးပြီး ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ကြီးဖြစ်သော ဘူဆန်မြို့၌ ရေလွှမ်းမိုးမှုဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဂျေဂျူးကျွန်း၌ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူတစ်ဦးပျောက်ဆုံးနေပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြတ်တောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ရသည်။ ဘူဆန်ရှိ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းကို ပိတ်ထားလိုက်ရပြီး ယဲအိုးစုမြို့အနီး ဒုက္ခရောက်နေသော ခရီးသည်တင် သင်္ဘောတစ်စင်းကို ကယ်ဆယ်ရန် ကြိုးပမ်းသည့် ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးသည် ရေလှိုင်းအတွင်း မျောပါခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ၎င်းတို့ကို ကယ်တင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ **ရိုက်တာ။**

အာဖရိကတိုက်၏ ပထမဆုံးသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် မောင်းနှင်သော ရထား အိသီယိုးပီးယားနှင့် ဂျီဘူတီအကြား စတင်ပေးသွင်းပြီ

အဒစ္စအဘာဘာ အောက်တိုဘာ ၅
အိသီယိုးပီးယားနှင့် ဂျီဘူတီနိုင်ငံတို့အကြား ဆက်သွယ်ထားပြီး အာဖရိကတိုက်၏ ပထမဆုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် မောင်းနှင်သည့် ရထားခရီးစဉ်ကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် စတင်ပေးသွင်းပေးကြောင်း ယနေ့ ဆင်ဟွာသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အိသီယိုးပီးယားနိုင်ငံမြို့တော်နှင့် ပင်လယ်နီရို ဂျီဘူတီနိုင်ငံ၏ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့အကြား ၇၅၂ ဒသမ ၇ ကီလိုမီတာ ရှည်လျားသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် မောင်းနှင်သော ရထားလမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို အိသီယိုးပီးယားနိုင်ငံမြို့တော် အဒစ္စအဘာဘာ၌ ကျင်းပသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် မောင်းနှင်သောရထားသည် တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၁၂၀ နှုန်းအထိ အမြန်နှုန်းဖြင့် ခုတ်မောင်းနိုင်ရန် တည်ဆောက်ထားသည်။ အဆိုပါ ရထားလမ်းအား တရုတ်မီးရထားလုပ်ငန်း တည်ဆောက်ရေးအုပ်စုနှင့် မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာနှင့် တည်ဆောက်ရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့က ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀၀ စိုက်ထုတ်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အိသီယိုးပီးယားနှင့် ဂျီဘူတီနှစ်နိုင်ငံအကြားတွင် ယခင်က ခုနစ်ရက်ကြာမျှ ရထားဖြင့် သွားလာခဲ့ရသည့် ဤလမ်းပိုင်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် မောင်းနှင်သောရထား ခုတ်မောင်းပေးခြင်းဖြင့် ခရီးသွားကုန်ဆုံးချိန်အား ၁၀ နာရီအထိ လျော့ချနိုင်ပြီး ကုန်းတွင်းပိတ် အိသီယိုးပီးယား နိုင်ငံအနေဖြင့် ဂျီဘူတီနိုင်ငံ၏ ဆိပ်ကမ်းများကို လျင်မြန်စွာ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၎င်းအပြင် အိသီယိုးပီးယားနှင့် ဂျီဘူတီနိုင်ငံများက ယင်းရထားလမ်း တစ်လျှောက် စက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မြင့်မားစွာ ထားရှိသော မျှော်လင့်ချက်များကိုလည်း ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဟု သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။ **ဆင်ဟွာ။**



၂၀၁၆ ခုနှစ် ဓာတုဗေဒနိုဘယ်ဆု နိုင်ငံတကာ သိပ္ပံပညာရှင်သုံးဦး ဆွတ်ခူးခဲ့

စတော့ဟုမ်း အောက်တိုဘာ ၅
ဆွီဒင်တော်ဝင်သိပ္ပံအကယ်ဒမီ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဓာတုဗေဒဆိုင်ရာ နိုဘယ်ဆုကို နိုင်ငံတကာမှ သိပ္ပံပညာရှင်သုံးဦးက ပူးတွဲဆွတ်ခူးရရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ကမ္ဘာ့အသေးငယ်ဆုံး မော်လီကျူးဆိုင်ရာ စက်ကိရိယာများကို တီထွင်ဖော်ထုတ်နိုင်မှုအတွက် ဂျင်းပရဲဆော်ဗေ့ရို၊ ဆာဖရေဇီ စတော်ဒစ်နှင့် ဘားနတ် ဖာရင်ဂါတို့သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် ဓာတုဗေဒဆိုင်ရာ နိုဘယ်ဆုကို ပူးတွဲဆွတ်ခူးရရှိကြောင်း နိုဘယ်ဆုရွေးချယ်ရေး ကော်မတီက ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

မော်လီကျူးစကေးဖြင့် အလုပ်လုပ်နိုင်သော စက်ကိရိယာများ ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် နည်းပညာရပ်ကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသော သိပ္ပံပညာရှင် သုံးဦးတို့မှာ နာနိုအရွယ်အစား မော်လီကျူးဆိုင်ရာ စက်ကိရိယာများကို တီထွင်ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြပြီး ယင်းပုဂ္ဂိုလ်များမှာ ပြင်သစ်နိုင်ငံ စထရာဘီးတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခတစ်ဦး၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အနောက်မြောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခတစ်ဦးနှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံ ဂရိန်ဇင်တက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခတစ်ဦးတို့ ဖြစ်ကြသည်။

ဆံချည်မျှင်တစ်ချောင်းထက် အဆပေါင်းတစ်ထောင် ပိုမိုပေးလွှာသော အသေးငယ်ဆုံး ခြပ်ပစ္စည်းများကို နာနိုမီတာစကေးဖြင့် အလုပ်လုပ်နိုင်စေမည့် စက်ကိရိယာများကို ကမ္ဘာ့အသေးဆုံး စက်ကိရိယာများ ဟူ၍ တင်စားခေါ်ဝေါ်သည်။

နာနိုနည်းပညာအရ ရုပ်ပိုင်းနှင့် ဓာတုပိုင်းဆိုင်ရာ ကိုယ်ပိုင်ဂုဏ်သတ္တိများကို အသုံးပြုနိုင်ရန် သုတေသီတို့က လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြပြီး ကမ္ဘာ့အသေးငယ်ဆုံး စက်ကိရိယာများကို တီထွင်ဖော်ထုတ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသူများဖြစ်ကြသဖြင့် နိုဘယ်ဆုအတွက် ရွေးချယ်ခံရခြင်း ဖြစ်သည်။ **ရိုက်တာ။**

ကမ္ဘာ့ဒုတိယအချမ်းသာဆုံးပုဂ္ဂိုလ် အမေရိကန်နိုင်ငံသား ဂျက်ဖာဆီဇ် ဖြစ်လာ

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၅
'အမေရိကန်' အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှု တည်ထောင်သူ ဂျက်ဖာဆီဇ်သည် ကမ္ဘာ့အချမ်းသာဆုံး ဗိုက်ခရီးဆောင်ပုံ တည်ထောင်သူ ဘေလ်ဂျီယံ နောက် ဒုတိယ အချမ်းသာဆုံး အမေရိကန်လူမျိုးဖြစ်လာကြောင်း အမေရိကန်စီးပွားရေးမဂ္ဂဇင်းတစ်ခု၏ နှစ်စဉ်စစ်တမ်း တစ်ခုအရသိရသည်။ အမေရိကန် စီးပွားရေးမဂ္ဂဇင်း 'ဖော်ဘီဇ်'၏ နှစ်စဉ်ပြုလုပ်သော အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ အချမ်းသာဆုံးသော လူ ၄၀၀ စစ်တမ်းအရ ဂျက်ဖာဆီဇ်သည် ဘေလ်ဂျီယံ နောက် ဒုတိယမြောက်အချမ်းသာဆုံးသော အမေရိကန်နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

ဘေလ်ဂျီယံသည် (၂၃) ကြိမ်ဆက်တိုက် အချမ်းသာဆုံးသောလူစာရင်း ၄၀၀ ၏ ပထမနေရာတွင်ရှိနေပြီး ပိုင်ဆိုင်မှုအားဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၁ ဘီလီယံ ပိုင်ဆိုင်ထားသူဖြစ်သည်။ 'အမေရိကန်' အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှု တည်ထောင်သူ ဘီဇ်ဇ်သည် ပိုင်ဆိုင်မှုအားဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၇ ဘီလီယံရှိပြီး ဒုတိယနေရာရရှိထားသည်။ တတိယနေရာကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဝါရန် ဘူဖက်စ်က ပိုင်ဆိုင်မှုအားဖြင့် ဒေါ်လာ ၆၅ ဒသမ ၅ ဘီလီယံဖြင့် နေရာယူထားသည်။

ရီပတ်ပလစ်ကန်သမ္မတလောင်း ဒေါ်နယ်လ်ထရပ်သည် ကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ ပိုင်ဆိုင်ထားကာ သူ့ရှိုင်းစွဲနေရာ (၁၂၁) မှ (၁၅၆) သို့ လျော့ကျသွားခဲ့သည်။ ဒုတိယအချမ်းသာဆုံးအမေရိကန်နိုင်ငံသား ဂျက်ဖာဆီဇ်သည် နည်းပညာဆိုင်ရာ စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်ဖြစ်သည့်အပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူနှင့် ပရဟိတဒါနရှင် တစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။ သူသည် 'အမေရိကန်' အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကို တည်ထောင်သူလည်း ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် သူ၏ အခြားသောလုပ်ငန်းများမှာ လေယာဉ်တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် သတင်းစာလုပ်ငန်းတို့ဖြစ်သည်။ ၂၀၀၀ ခုနှစ်တွင် ဘလူးအော်ရီဂျင် လေကြောင်း ကုမ္ပဏီကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် သည်ဝါရှင်တန်ပို့ သတင်းစာကို ဝယ်ယူခဲ့သည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**



အိမ်ဆောက်ရေးရာ၊ သာယာရူခင်း၊ တို့ဖန်ဆင်း

မင်းသိမ်း(နေပြည်တော်)

၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၄၅)ကြိမ်မြောက် အထွေထွေညီလာခံကြီးတွင် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၏ “အိုးအိမ်မဲ့သူများ အမိုးအကာရရှိရေး နိုင်ငံတကာနှစ်” သတ်မှတ်ပေးရန် အဆိုပြုချက်အရ ၁၉၈၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံကြီးက ၁၉၈၇ ခုနှစ်ကို “အိမ်ရာမဲ့များ အမိုးအကာရရှိရေး နိုင်ငံတကာနှစ် (INTERNATIONAL YEAR OF SHELTER FOR HOMELESS)” အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး နှစ်စဉ် အောက်တိုဘာလ ပထမပတ် တနင်္လာနေ့ကို “WORLD HABITAT DAY” အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ ရည်ရွယ်ချက်မှာ နိုင်ငံတကာရှိ ဝင်ငွေနည်းသူများ၏ အိမ်ရာနှင့် လူနေရပ်ကွက်များကို တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် တိုးတက်မြှင့်တင်မှုများ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် အလေးအနက်ပေးဆောင်သည့် ကြိုးပမ်း နေချိန်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ နေရေးအတွက် မည်မျှပင်ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်စေကာမူ အိမ်ရာ လိုအပ်ချက်သည် မည်သည့်အခါမှ အဆုံးသတ်မည့်ကိစ္စ မဟုတ်ဘဲ လူတွေ့ရှိနေသမျှ အိမ်ရာကိစ္စသည် ရှိနေမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။ သို့ရာတွင် စရိတ်စကသက်သာသော ဆောက်လုပ်ရေးနည်းစနစ်များ တီထွင်ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ဒေသ ထွက်ပစ္စည်းများကို အသုံးပြု၍ တီထွင်စမ်းသပ်ထုတ်လုပ် ရန်နှင့် နည်းပညာဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ သာယာသည့်ပတ်ဝန်းကျင် ရရှိရေးအတွက် ရေ၊ မီး၊ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို စရိတ်စကအနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများတီထွင်၍ နည်းပညာများ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ခြင်း သည် ရေရှည်သွားရမည့် အိမ်ရာကဏ္ဍတွင် အထူးအရေး ကြီးပေသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးသည် အခြေခံကျပေ၏။ အထူးသဖြင့် မြို့ပြများသို့ရွှေ့ပြောင်းလာသည့် လူဦးရေသည် သာမန် လူဦးရေ တိုးပွားမှုနှင့်ထက် အဆပေါင်းများစွာ တိုးတက် လျက်ရှိသဖြင့် မြို့ပြလူနေထုထပ်မှုကို ဖြေရှင်းရေးသည် အဓိကဖြစ်ပေ၏။ ထိုသို့ဖြေရှင်းရာတွင် တစ်မျိုးသားလုံး ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချမှတ်ခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် အစား စီမံကိန်းတစ်ခုအနေဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြခြင်း သည် အဓိကချို့ယွင်းမှုတစ်ခုပင်ဖြစ်ပေ၏။ ထို့အပြင် အဓိကကျသည့်မြို့ကြီးများ၏ မြေအသုံးချ မှုနှင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေး အလားအလာများ (LAND USE

DEVELOPMENT AND TOWN DEVELOPMENT TRENDS OF CITIES) ကို လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်း၊ နှစ်ရှည်စီမံကိန်းများရေးဆွဲခြင်းနှင့် ကာလအပိုင်းအခြား အလိုက် အသေးစိတ်စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခြင်း တို့တွင် အားနည်းလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပေသည်။ ထို့ထက် မြို့ပြလူဦးရေတိုးပွားမှု၏ အကျိုးဆက်များအား ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရန် အသင့်အနေအထားမျိုးရှိနေခြင်းက အဆိုးဆုံးပင်ဖြစ်သည်။

မြို့မြေအသုံးချရာတွင် အိမ်ရာများအတွက် လျာထား သည့်ဧရိယာ၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ စက်မှုနှင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများအတွက် သတ်မှတ်ထားရန် လိုအပ်သည့် ဧရိယာ၊ အပန်းဖြေဧရိယာတို့ အခြေခံ အားဖြင့် သုံးမျိုးခွဲခြားသတ်မှတ်ပေးရန်လိုပါသည်။ ထို့အပြင် တည်ငြိမ်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ လျော်ကန်သော လူမှုစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများအတွက်လည်း အိမ်ရာများအတွက် လျာထား သည့် ဧရိယာများနှင့် သွားလာမှုလွယ်ကူအဆင်ပြေစေသည့် နေရာများတွင် ထားရှိရန်လိုအပ်ပြီး ကုန်ကြမ်း၊ ကုန်ချော

စီးပွားရေးစနစ်ပုံစံများ ပြောင်းလဲလာသလို လူဦးရေပုံနှံမှုပုံစံသည်လည်း အစဉ် ပြောင်းလဲလျက်ရှိရာ လှပသည့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ရရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရ၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပြည်သူလူထုနှင့် ပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ကာ ပါဝင်သူများအားလုံးက အကျိုးရလဒ်များ ကို အသီးသီးခံစားခွင့် WIN-WIN SITUATION ရရှိနိုင် မည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ကျယ်ပြန့်စွာဆောင်ရွက်ကြဖို့လို

သွင်းထုတ်နိုင်သည့်နေရာများတွင်လည်း ဖြစ်စေရန်လိုအပ် ပါသည်။

အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေသိပ်သည်းမှုများ တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ အိမ်ရာပြဿနာများဖြေရှင်းရန် အတွက် အဆင့်နိမ့်မြို့များ အဆင့်မြင့်တင်ခြင်း (SLUM UP GRADING SCHEMES)၊ မြို့သစ်များ တည်ဆောက်ခြင်း (SITE SERVICES SCHEMES)၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်ခြင်း (LOW COST HOUSING PROJECTS)၊ အဆင့်မြင့်အိမ်ရာများ တည်ဆောက်ခြင်း (HIGH GRADE HOUSING PROJECTS)၊ တဲပေါ်မှ တိုက်ပေါ်တင်ခြင်း (HUT TO APARTMENT SCHEMES)နှင့် စက်မှုဇုန်၊ စက်မှု မြို့များ တည်ဆောက်ခြင်း (DEVELOPMENT OF INDUSTRIAL ZONE AND CITY OF INDUSTRY) စသည်ဖြင့် ပုံစံအမျိုးမျိုး ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော်လည်း အိမ်ရာကိစ္စကို အစုလိုက် အဖွဲ့လိုက် တစ်ခုချင်း အိမ်ရာစီမံကိန်းချဆောင်ရွက်ခြင်း

(HOUSING PROJECT) ထက် အိမ်ရာများဆောက်လုပ် နိုင်ဖို့ အစီအစဉ်ချမှတ်ခြင်း (HOUSING PROCESS) အနေဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ရပေမည်။ အိမ်ရာဆောက်လုပ် ရောင်းချသည့်စနစ် (SUPPLY ORIENTED SCHEMES) ကို အားပေးခြင်းသည် လူနည်းစုအတွက် သာလျှင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိပြီး ပြည်သူလူထုက မိမိတို့ အစီအစဉ်ဖြင့် အိမ်ရာဆောက်လုပ်နိုင်လာစေရန် အားပေး မှုစနစ် (ENABLING ORIENTED SCHEMES) ကို တွန်းအားပေးရန် လိုပေသည်။

မြန်မာ့အိမ်ရာသမိုင်းကို ပြန်ကြည့်လျှင် ပြည်သူများ ၏ နေထိုင်ရေးပြဿနာကို ထိရောက်စွာဖြေရှင်းပေး နိုင်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းများရှိခဲ့ပါသည်။ ၁၉၅၈ ခုနှစ်က ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းခေါင်းဆောင်သည့် အိမ်စောင့်အစိုးရ လက်ထက်တွင် ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ရန်ကုန်မြို့နှင့် အခြားမြို့များတွင် အလွန်လျင်မြန်စွာ လူဦးရေတိုးခဲ့ပြီး ကျေးကျော်ရပ်ကွက်များနှင့် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ ဆင်းရဲသားများစွာ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါသည်။ လမ်းဘေးလူသွားစကြိုတွင် တဲထိုးပြီး နေထိုင်ကြသူများရှိခဲ့သလို ယခုတော်လှန်ရေးပန်းခြံရှိသည့်

စီးပွားရေးကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှု နည်းပါးသည်ဟူသော ယူဆချက်များကြောင့် နိုင်ငံတော် စီမံကိန်းများရေးဆွဲရာ တွင် ဦးစားပေးလေ့မရှိခဲ့သဖြင့် ရရှိလာသောငွေဖြင့် တည်ဆောက်ရရှိသည့် အခန်းများအား နေရာချထားရာတွင် အမြဲပြဿနာပေါ်ခဲ့ပါသည်။ DEMAND နှင့် SUPPLY မမျှတ၍ အများအပြောလွတ်အောင် ကံဆိုး ကံကောင်း မဲနှိုက်နေရာချထားခြင်းထက် (CRITERIA USED IN ALLOCATING UNITS) ဟု ခေါ်သည့် အိမ်ခန်း ချထားမှုစနစ်သုံးနိုင်လျှင် ပို၍သင့်တော်ပါသည်။ သို့ရာ တွင် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း (TRUST BUILDING) အပိုင်းမှာ အားနည်းနေ၍ အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ နားလည်မှု ပြဿနာတစ်ရပ်မှာ အိမ်ရာယဉ်ကျေးမှုအတွက် များစွာအဟန့်အတားဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ လက်ဆုပ်လက်ကိုင် ပြုလို့မရသည့် အသိပညာ (TACIT KNOWLEDGE) ပါ၊ ပင်ကိုစွမ်းရည် (TALENTS)၊ အတွေ့အကြုံ (EXPERIENCE) နှင့် အရည်အချင်း (ABILITIES) ရှိသူများ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း များစွာရှိပေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ယခုအချိန်အခါသည် ပြန်လည်တည်ဆောက် နေရသည့် အချိန်ဖြစ်၍ တစ်ဦးချင်းစီအနေဖြင့် ကိုယ်သက် ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အလိုက် အောင်မြင်အောင်၊ ထူးချွန် အောင် ကြိုးစားနိုင်ပါမှ မိမိတိုင်းပြည်၏ အဆင့်အတန်းသည် အလိုလို လိုက်မြင်လာပေမည်။ နိုင်ငံတော်က နှမ်းနေရင် တောင်မှ ကိုယ်ကလန်းနေရင် နှမ်းနေသည့် နိုင်ငံတော်ကြီး ကို လန်းနေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပေလိမ့်မည်။

စီးပွားရေးစနစ်ပုံစံများ ပြောင်းလဲလာသလို လူဦးရေ ပုံနှံမှုပုံစံသည်လည်း အစဉ်ပြောင်းလဲလျက်ရှိရာ လှပသည့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ရရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာ တွင် အစိုးရ၏ အထောက်အပံ့အကူအညီ အများဆုံးဖြစ် ရေး၊ အစိုးရမှ တိုက်ရိုက်ပါဝင်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်ရေး၊ ပြည်သူများ၏ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု အများဆုံးဖြစ်ရေးကို ဦးတည်လျက် အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပြည်သူလူထုနှင့် ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ကာ ပါဝင်သူများ အားလုံးက အကျိုးရလဒ်များကို အသီးသီးခံစားခွင့် WIN-WIN SITUATION ရရှိနိုင်မည့် နည်းလမ်း များဖြင့် ကျယ်ပြန့်စွာဆောင်ရွက်ကြဖို့ လိုပေသည်။

သို့ဖြစ်၍ အလုပ်ကို သူမတူအောင် ကြိုးစားခြင်း၊ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ တိုးပွားမှုကို အလေးထားခြင်း၊ သင်ကြားမှုကို အသက်ထက်ဆုံးပြုလုပ်ခြင်း၊ တိုးတက် ပြောင်းလဲနေသည့် အခြေအနေနှင့် အချိန်အခါအရ ရရှိ လာသည့် အခွင့်အရေးကို လက်လွှတ်မခံဘဲ အပြည့်အဝ အဓိမာရ ဆောင်ရွက်တတ်ခြင်းနှင့် ချေးငှားအကူအညီများ အား အကျိုးရှိရှိ အသုံးချခြင်းဖြင့် စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပါ က “စိတ်ကူးယဉ် အိမ်မက်တော့ မဟုတ်ခဲ့ပါ။ မျက်ဝါးထင် မြင်ရတာ အမှန်တကယ်ပါ။ နိုင်ငံတော်၏ စေတနာ အများ ပြည်သူတွေလည်းဝမ်းသာ” ဆိုတာမျိုး ပေါ်ပေါက်လာစေ ချင်ပါကြောင်း WORLD HABITAT DAY အား ဂုဏ်ပြုရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပေသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၁၄)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ပန်းမျိုးတစ်ရာ ခန်းမ၌ကျင်းပရာ အမှတ်(၇)အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အသီးတစ်ရာ အညွှတ်တစ်ခုတေးသရုပ်ဖော်ဖြင့် ဂုဏ်ပြုသီဆိုဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အငြိမ်းစားတိုင်းဒေသ ကြီး ပညာရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများအား မန္တလေးမြို့ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်း ကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာ ဆရာမကြီးများ၊ ဆရာ ဆရာမများက ကန်တော့ပြီး ဂါရဝပြုလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ ကန်တော့ခံဆရာကြီး ဆရာမကြီးများကိုယ်စား တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးမှူး(ငြိမ်း)ဦးသိန်းက ဆုပေးစကား ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။



သီဟကိုကို(မန္တလေး)

ပြည်တွင်းရေးရာ

လွှတ်တော်ပွဲပြီးတိုးတက်မှု အကူအညီပေးရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅
အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းနှင့် ဗြိတိန် နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. John Bercow တို့သည် ယနေ့မနက် ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ညွှန်ကြားမှုဌာနတွင် တွေ့ဆုံ သည်။ (အောက်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံလွှတ်တော်ချင်းချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကူ အညီပေးရေး ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



လွှတ်တော်၏ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. John Bercow တို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံ ဇမ္ဗူသီရိဇေညီခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံ သည်။ (အပေါ်ပုံ)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေး၊ လွှတ်တော်၏ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ရုံးနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဧည့်သည်တော်အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗြိတိန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Andrew Patrick လည်း တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း ပြုတိန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေ ရေးရာနှင့်အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းနှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. John Bercow တို့သည် ယနေ့ မနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ရေးရာ ဆောင် အမှတ် (I-11) ၌ တွေ့ဆုံ သည်။ (ယာပုံ)
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူး ကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ် ရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ များ၊ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး



ဗြိတိန်နိုင်ငံအောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နှင့်အတူ ဗြိတိန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး တက်ရောက်သည်။ Mr. Andrew Patrick လည်း (သတင်းစဉ်)

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

၁။ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ နိုင်ငံရေးပါတီ အဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်သည့် နေပြည်တော်၊ ဒဂုံ၊ ကသာ၊ သီရိမြို့နယ်၊ ရွှေပြည်တော်ဝင်လမ်းနှင့် ရာဇသင်္ဂဟလမ်းထောင့်၊ အမှတ် (၅) တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီသည် ယင်းပါတီ၏ တံဆိပ်တွင် ခိုင်းပုံ၏ ထိပ်တည့်တည့်၌ အဖြူရောင်ကြယ် တစ်လုံးပါသည့် တံဆိပ်ဖြင့် ဖော်ပြပါအတိုင်း ပြောင်းလဲပြင်ဆင်ပေးပါရန် ထပ်မံတင်ပြလာပါသည်။

၂။ ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီ၏တံဆိပ်ကို ကန့်ကွက် လိုက် ယခု ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက် အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း နည်းဥပဒေ ၁၄(ဃ) အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၏ တံဆိပ်ပုံစံ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

အိမ်ရာစီမံကိန်းမှ
အသုံးစရိတ်ကလည်း Balance Budget ဖြစ်တဲ့အတွက် ၃၃၆ ဒသမ ၂၀၈ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီ ၃၃၆ ဒသမ ၂၀၈ ဘီလီယံဖြစ်ဖို့က ပြည်ထောင်စုကနေပြီး ၄၀ ဒသမ ၈ ပုံပိုးတာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် Balance ဖြစ်နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းအခွန်များကနေ ကောက်ခံရရှိတဲ့ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်က ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ အထူးကုန်စည်ခွန်က ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝင်ငွေခွန် အပေါ်မှာ ကောက်ခံရရှိတဲ့ငွေဟာ ၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွက် ဘဏ္ဍာငွေ ရန်ပုံငွေ ခွဲဝေပေးခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုကနေပြီး ခွဲဝေတဲ့အခါမှာ မူလဘတ်ဂျက်လျာထားချက်မှာ ၃၇ ဒသမ ၉၇၆ ဘီလီယံကို လျာထားခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုနောက်ဆုံးအမှန်ရရှိသမျှ ရနိုင်တဲ့ဂဏန်း ကို ပြန်ပြီးတော့ တိုးမြှင့်တဲ့အခါမှာ ၂၂၁ ဒသမ ၇၇၉ ဘီလီယံအထိ တိုးမြှင့်ရရှိ နိုင်တဲ့အခြေအနေရရှိနိုင်ကြောင်းကို ဝမ်းမြောက်စွာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုးမြှင့်ရမယ့် ပြည့်စွက်ရမယ့်ငွေဟာ အသားတင်အားဖြင့် ၁၇၃ ဒသမ ၈၀၃ ဘီလီယံကို ပိုမိုရရှိလာခဲ့ပါတယ်။ ရန်ကုန်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက လည်း ထပ်မံပြီး တိုးမြှင့်တဲ့ငွေ ၇ ဒသမ ၀၉၈ ဘီလီယံ ဝင်ငွေပိုရလာပါတယ်။ အခြားဌာနများကလည်း ၄ ဒသမ ၉၀၈ ဘီလီယံ ပိုမိုရရှိလာပါတယ်။ စုစုပေါင်း ၁၁ ဘီလီယံ ကျော်ကျော်ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၁၇၃ ဘီလီယံနဲ့ ၁၁ ဘီလီယံ ထပ်တိုးလာတော့ စုစုပေါင်း ၁၈၅ ဒသမ ၈၀၉ ဘီလီယံ တိုးလာပါတယ်။ မူလ ရငွေက ၃၃၆ ဘီလီယံမှာ စုစုပေါင်း တိုးလာတာက ၁၈၅ ဒသမ ၈၀၉ ဘီလီယံ ဆိုတော့ ရငွေပိုင်းမှာ ၅၂၂ ဒသမ ၀၂၈ ဘီလီယံ မူလကထက် ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့် လာတာကို တွေ့ရပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီး ဦးမြင့်သောင်းက လွှတ်တော်သို့ တင်ပြခဲ့သည်။

ယင်းသို့မူလ လျာထားချက်ထက် ပိုမိုရရှိခဲ့သည့်အတွက် အသုံးစရိတ်ပိုင်း တွင်လည်း ပိုမိုခွဲဝေသုံးစွဲနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တိုးမြှင့်ဆောင် ရွက်သွားနိုင်မည့် ကဏ္ဍများကို တင်ပြခဲ့သည်။
“ဒီနှစ်ကနေစပြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုတိုးလာ ပါတယ်။ နောက်နှစ် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ မှာတော့ တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှာ သီးခြားဘတ်ဂျက်ရှိလာလိမ့်မယ်။ သာမန်ရန်ပုံငွေထဲက တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးအတွက် ကျပ် သန်း ၁၂၀၊ တိုင်းရင်းသား စာပေနဲ့ယဉ်ကျေးမှု အတွက်က ကျပ်သန်း ၂၀ စုစုပေါင်း ကျပ်သန်း ၁၄၀ ထည့်သွင်းလျာထားပြီးဖြစ်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်တင်ပြခဲ့သည်။
ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်အနေဖြင့် ရေကြီးရေလျှံသည်ကိစ္စများအတွက် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနအား ကျပ် ၇ ဒသမ ၈၀၇ ဘီလီယံ၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအတွက် ကမ်းပြိုနေသည့်လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်ကျပ် ၃ ဒသမ ၃၈၈ ဘီလီယံအား ခွဲဝေချထားခဲ့ပြီး လယ်ယာမြေ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် လယ်သမားများအား ပံ့ပိုးနိုင်ရန်လည်း ကျပ် ၈ ဒသမ ၀၈၄ ဘီလီယံလျာထားကြောင်း သိရသည်။ ယင်းအပြင် အိမ်ရာတည်ဆောက် ခြင်းလုပ်ငန်းများအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် မြို့တော်ဘဏ်တွင် ၇၅ ဘီလီယံနှင့် အများပိုင်ကုမ္ပဏီများထူထောင်ကာ ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ်များ ပို့ဆောင်ရေးဆောင်ရွက် ရန်အတွက် ကျပ် ၇၅ ဘီလီယံကို မြို့တော်ဘဏ်တွင် ယာယီအပ်နှံမှုအဖြစ် ကျပ် ဘီလီယံ ၁၅၀ ကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ကြိုတင်လျာထား ကာ ယင်းမှာ တိုးမြှင့်ရရှိလာသည့် ကျပ် ၁၈၅ ဘီလီယံကို ခွဲဝေလျာထားခြင်းဖြစ် ကြောင်း လွှတ်တော်အစည်းအဝေးမှ သိရသည်။

ယင်းအပြင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေး ဦးစီးဌာနသည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လက်အောက် ရန်ပုံငွေတွင် စတင်ထည့်သွင်း ရေးဆွဲလာမည်ဖြစ်ရာ ယင်းဌာနမှာ ရငွေအားဖြင့် ကျပ်သန်း ၃၀၀ ခန့်ရရှိနိုင်ပြီး သာမန်အသုံးစရိတ်မှာ နည်းပါးကြောင်း သိရသည်။ ယင်းသို့ လျာထားချက်ထက် တိုးမြှင့်ရရှိငွေသည် မူလက ရသင့်သော ငွေကြေးဖြစ်သည့် အတွက် ပြည်ထောင်စု ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာနမှ အတည်ပြုပြီး ဖြစ်သည့်အပြင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်မှလည်း အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း လွှတ်တော်အစည်းအဝေးမှ သိရသည်။
ယင်းသို့ ဘဏ္ဍာငွေ ပိုမိုခွဲဝေရရှိမည်ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အများပိုင် ဘတ်စ်ကားလိုင်းများ အစိုးရ၏ မတည်ရင်းနှီးထည့်ဝင်ငွေဖြင့် ပြေးဆွဲပေးနိုင် မည်ဖြစ်ပြီး အခြားသောကဏ္ဍများတွင်လည်း ပိုမိုအသုံးပြု ဆောင်ရွက်သွား နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆုနင်းလဲ့)



ပြည်တွင်းရေးရာ

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အခြေခံအလုပ်သမားအခွင့်အရေးများနှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှုများကိုအားပေးရန် ပဏာမဆောင်ရွက်မှုခြေလှမ်းအတွက် ပါဝင်သက်ဆိုင်သူများပိုရပ် ဒုတိယအကြိမ်ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၅
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဒီမိုကရေစီ၊ ဂျပန်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဝေဖန်၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် အခြေခံအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ (ILO)တို့သည် အခြေခံအလုပ်သမားအခွင့်အရေးများနှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှုများကို အားပေးရန် ပဏာမဆောင်ရွက်မှုခြေလှမ်းအတွက် ပါဝင်သက်ဆိုင်သူများပိုရပ်ဒုတိယအကြိမ်မြောက်အဖြစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်နှင့် ၂၉ ရက်တို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပိုရပ်ဒုတိယအကြိမ်မြောက်အဖြစ် မိတ်ဖက်များ၊ အခြားပါဝင်သူအစိုးရများ၊ ILO၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအပြင် အခြားလူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအကြား မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားရေးရာ ဥပဒေများနှင့် အလေ့အကျင့်များကို ခေတ်နှင့်အညီ ပြုပြင်ခြင်းအတွက် ဦးစားပေးရမည့်အရာများ၊

စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာ စံချိန်စံညွှန်းများကို လေးစားလိုက်နာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ထို့ပြင် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ သက်ဆိုင်သူများအားလုံးပါဝင်သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မည်သို့မြှင့်တင်မည်ဟူသည့်နှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း ဆွေးနွေး၍ အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းအပြင် တက်ရောက်လာကြသူများသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလက ကျင်းပခဲ့သော သက်ဆိုင်သူများပိုရပ်ဒုတိယအကြိမ် စတင်လုပ်ဆောင်သည့် အလုပ်သမားရေးရာဥပဒေများနှင့် အလေ့အကျင့်များကို လိုက်လျောညီထွေရှိအောင် ပြင်ဆင်ညှိနှိုင်းမှုနှင့် ပတ်သက်သည့် တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှုများကိုကြိုဆိုခဲ့ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ကြိုးပမ်းမှုကို ပံ့ပိုးအားပေးရန်အတွက် ပါဝင်သက်ဆိုင်သူများပိုရပ်ဒုတိယအကြိမ် ဒုတိယအကြိမ်မြောက်အဖြစ် ကျင်းပရန်လည်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ အခြေခံအလုပ်သမားအခွင့်အရေးများနှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှုများကို အားပေးရန် ပဏာမဆောင်ရွက်မှုခြေလှမ်းကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၊ ဒီမိုကရေစီ၊ ဂျပန်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် အခြေခံအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့(ILO)တို့သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားဥပဒေကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီအောင် ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာအစိုးရ၏ကြိုးပမ်းမှုကို ပံ့ပိုးကူညီရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာ စံချိန်စံညွှန်းများကို လိုက်နာရာတွင် တိုးတက်မှုများရရှိစေရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ အစိုးရ၊ အလုပ်ရှင်များ၊ အလုပ်သမားများနှင့် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများကြား ထိရောက်မှုရှိသည့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက်လည်းကောင်း ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)



ဒုတိယအကြိမ် အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေပေးအပ်

ရေနံချောင်း အောက်တိုဘာ ၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်းမြို့တွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ကုန်းဒေသ ၁၉ ရွာအနက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဒုတိယအကြိမ် အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ နောက်ဆုံးပတ်က မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးလှထွေးက ဒုတိယအကြိမ် ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့အတွက် ငွေကျပ် ၃၃၀၀၉၀၀၀ ကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့အတွက် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ကုန်းဒေသမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဥက္ကဋ္ဌဦးကျော်ဌေးနှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ထက်(သရက်)

ကျောက်မဲ အောက်တိုဘာ ၅

ရှမ်းပြည်နယ်ကျောက်မဲခရိုင် အောက်တိုဘာ ၅
ရှမ်းပြည်နယ်ကျောက်မဲခရိုင်အခြေစိုက် အမှတ်(၁၂)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့စုမှူး ဒု-ရဲမှူး ချစ်စိန်နှင့် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းနှင့် မန္တလေး-လားရှိုး- မူဆယ်ကားလမ်းမကြီး အပါအဝင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရေးအတွက် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ ရွေးလျှော့ပြသအသိပညာပေးခြင်း၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် စာသင်ကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်နောက်လိုက်များအား မြေပြင်ကွင်းဆင်း၍ အသိပညာပေး ဟောပြောခြင်း၊ ဂုတ်တွင်းလမ်း၌ အချိန်ပြည့်တာဝန် ချထား၍ ယာဉ်မောင်းတစ်ဆူ၊ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများဖြစ်ပေါ်ပါက အမြန်ရှင်းလင်းပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။

ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရေးအသိပညာပေးဟောပြော



“ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အဓိက တာဝန်က မိဘပြည်သူတွေနဲ့ ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်နောက်လိုက်တွေ ယာဉ်အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကနေ ကင်းဝေးနိုင်အောင် အဘက်ဘက်က ဆောင်ရွက်ပေးရတာပါ။ အလားတူပါပဲ မိဘပြည်သူတွေရဲ့ ပညာသင်ကြားနေတဲ့ သားသမီးလေးတွေကိုလည်း ကျောင်းတက်ကျောင်းဆင်းချိန်တွေမှာ ယာဉ်အန္တရာယ်ဘေးက ကင်းဝေးရအောင် စေတနာအပြည့်ထားပြီး အခုလို

ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု အမှတ်(၁၂) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့စုမှူး ဒုရဲမှူး ချစ်စိန်က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

(သီပေါကိုလတ်)

စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆွေးနွေး

စဉ့်ကိုင် အောက်တိုဘာ ၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများသည် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနရုံး၌ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်းက ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်ကော်မတီများနှင့် တွေ့ဆုံပြောကြားရာတွင် မိမိတို့ကျေးရွာရှိ စာကြည့်တိုက်သည် မိမိတို့၏ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများသာ အစဉ်ဖက်ရှိကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ကလေးသူငယ်များအတွက် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကို စာကြည့်တိုက်ကော်မတီဝင်များက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် စာကြည့်တိုက်ရှိ စာအုပ်၊ စာစောင်များ မပျောက်ပျက်အောင် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ပြီး စာအုပ် စာစောင်သစ်များ တိုးပွားရရှိအောင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဖိုးအောင်(စဉ့်ကိုင်)

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၃ ရက်အထိထွက်ရှိသော စာအုပ်စာရင်း

Table with 6 columns: Book Title, Author/Publisher, Price, Title, Author/Publisher, Price. Lists various books and their details.

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

တောင်ဥက္ကလာနှင့် မြောက်ဒဂုံကို ဆက်သွယ်မည့် ငမိုးရိပ်ချောင်းကူးတံတားသစ် တည်ဆောက်မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၅ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်နှင့် ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တို့ကို ဆက်သွယ်မည့် ငမိုးရိပ်ချောင်းကူးတံတားသစ်ကို ယခုနှစ် ပွင့်လင်း ရာသီတွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးက ပြောသည်။

ချောင်းနဲ့ နယ်နိမိတ်ထိစပ်တဲ့အပိုင်းတွေမှာ တည်ရှိ တဲ့လူဦးရေရယ် တည်ရှိတဲ့ကား၊ အိမ်ထောင်စုပေါင်း၊ စုစုပေါင်းလူဦးရေနဲ့ဆိုရင် မမျှတော့ဘူးဆိုတာ တွေ့ရ ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ လျာထားတဲ့ တောင်ဥက္ကလာနဲ့ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက် ပိုင်း) မြို့နယ် ဆက်သွယ်ထားတဲ့ ငမိုးရိပ်ချောင်းကူး တံတား တည်ဆောက်ရန်အတွက် ယခုဘဏ္ဍာရေး နှစ် ပွင့်လင်းရာသီမှာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်”ဟု မြို့တော်ဝန်က လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခဲ့သည်။

လုံလောက်မှုမရှိတော့ဘဲ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ မြို့နယ်၏ အဓိက ဝင်/ထွက် ပေါက်အဖြစ် အသုံးပြုနေမှုမှာလည်း တောင် ဥက္ကလာပမြို့နယ်ဘက်မှဖြစ်၍ နေ့စဉ် နံနက် ၇ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်ဟု ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ် ဝန်ထမ်းအမှုတိုင်(၁) လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ထွန်းနိုင်က တင်ပြခဲ့သည်။

လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး အောက်တိုဘာ ၅ ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ စတင်၍ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းအား ကမ္ဘာ့ဘဏ် အထောက်အပံ့ဖြင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၅ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ စင်တာ (ENAC) မှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်သော အနာဂတ်ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရာတွင် အခြေခံသင့်သော ကဏ္ဍအလိုက် မူဝါဒအကြံပြုချက်များ မူကြမ်းစာအုပ် မိတ်ဆက်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က ဖိုးစိန်လမ်းရှိ Green Hill တိုက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ယင်းစာအုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံသို့ အသွင်ကူး ပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်မည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ အစည်းများ၊ တိုင်းရင်းသားနိုင်ငံရေး ပါတီများ၊ လူထုအခြေပြု အဖွဲ့အစည်း များနှင့် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်း များအကြား မူဝါဒဆိုင်ရာ တူညီသော ဘုံနားလည်မှုများရရှိရန် ရည်ရွယ်၍ ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာသစ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းလေ့လာ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ တောင်သူလယ်သမားများ ကျေးရွာသစ်စီမံကိန်း(SMU)စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းမှ ဆောင်ရွက်နေသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအား ကွင်းဆင်း လေ့လာမှုကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီက စတင်ခဲ့သည်။



တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးစင်တာမှ အခြေခံသင့်သည့် ကဏ္ဍအလိုက် မူဝါဒအကြံပြုချက်များ မူကြမ်းစာအုပ်ထုတ်ဝေ



“ဒီစာအုပ်က တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တွေ တောင့်တနေတဲ့ တန်းတူအခွင့် အရေးအတွက် ကဏ္ဍအားလုံး စုံလင် တယ်လို့ သတ်မှတ်လို့ မရသေးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အရေးကြီးတဲ့ ကဏ္ဍ ကိုးခု ကို အကြံပြု တင်ပြထားနိုင်တာမို့ တိုင်းရင်းသားတွေအတွက် အရေး ကြီးတဲ့ ခြေလှမ်းကို စတင်နိုင်ပြီ ဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နားလည်ပါတယ်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒီစာအုပ်ပါ အကြံ ပြုချက်တွေကို လူထုကို ချပြရာတွင် ဖြစ်စေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲလုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ဖက်ဒရယ်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ရေးဆွဲပြုစုတဲ့အခါမှာဖြစ်စေ အလှည့် သင့်သလို အသုံးပြုသွားဖို့ ဆုံးဖြတ် ထားတယ်။ ဒါက လမ်းညွှန်မှုအဖြစ် အထောက်အကူ ဖြစ်မယ်လို့ မြင်မိ ပါတယ်”ဟု ဦးနိုင်ဟံသာက

နားလည်ပါတယ်။ ဖြည့်စွက်ရမယ့် အခြားကဏ္ဍတွေအတွက် မူဝါဒတွေ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ရ မယ့် အကြံပြုချက်တွေရှိရင်လည်း အကြံပြု ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်”ဟု တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးစင်တာ (ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ)မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်ဟံသာက ပြောသည်။

မူဝါဒဆိုင်ရာ အရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍ ကိုးခုအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသား တို့၏ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်သူ များနှင့်ဒုက္ခသည်များ၊ ကျန်းမာရေး၊ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု အကူအညီ၊ မြေယာ၊ သဘာဝသယံ ဇာတ၊ အခွန်ကောက်ခံခြင်းနှင့် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စသည့် အချက်များကို ယင်းမူကြမ်း စာအုပ်တွင် အဓိကထား ဖော်ပြထား သည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန် (ရွှေဈေး)	ရန်ကုန် (စက်သုံးဆီ)	ရန်ကုန် (နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း)
၈၇၅၅၀၀ - ၈၇၅၅၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၈၇၅၅၀ - ၈၇၅၅၀	(က) အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ - ၁၂၆၀.၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	(ခ) ဥရောပ တစ်ယူရို - ၁၄၁၂.၈
(က) ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၈၀/၅၉၀ ကျပ်	မန္တလေး	(ဂ) တရုတ် တစ်ယွမ် - ၁၈၈.၈၆
(ခ) အောက်တိုန်း ၇၅ တစ်လီတာ ၆၅၀/၆၆၀ ကျပ်		(ဃ) ထိုင်း တစ်ဘတ် - ၃၆.၂၄၈
(ဂ) အောက်တိုန်း ၇၂ တစ်လီတာ ၅၉၀/၆၀၀ ကျပ်		(င) မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် - ၃၀၄.၁၆
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၀၀/၆၂၀ ကျပ်		(စ) အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး - ၁၈.၉၂၂
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး		(ဆ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း - ၁၂၂၆.၉
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၃၆ ကျပ်		(ဇ) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် - ၁၁၃.၀၂
အောက်တိုန်း ၇၂ တစ်လီတာ ၅၄၅ ကျပ်		(ဈ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ - ၉၅၉.၅၂
		(ည) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ - ၉၁၉.၂၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

အနုပညာ

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပသည့် Miss Grand International ပြိုင်ပွဲသို့ အလှမယ် နန္ဒာလွင် နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်



အမေရိကန်နိုင်ငံ လက်စ်ဗီးဂတ်စ်မြို့တွင် ကျင်းပမည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် Miss Grand International အလှမယ် ပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားပြုအလှမယ်အဖြစ် အလှမယ် နန္ဒာလွင် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဟု Style plus H အဖွဲ့အစည်းမှ သိရသည်။

အလှမယ် နန္ဒာလွင်သည် ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ်လက ပြင်ဦးလွင်၌ Style Plus H မှ ဦးစီးကျင်းပခဲ့သော Miss Grand Myanmar 2016 ပြိုင်ပွဲတွင် Winner ဆုကို ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည့် အလှမယ်တစ်ဦး ဖြစ်သည်။ သူသည် ယခင်က မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သော Now How အလှမယ်ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ Miss Popular ဆုကို ရရှိခဲ့သူလည်း ဖြစ်သည်။

“ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဓိကရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်တော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအခြေအနေတွေအပြင် တခြားနိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအခြေအနေတွေကိုပါ လေ့လာထားတယ်။ ဟိုမှာ သွားပြိုင်ရတဲ့အခါ Talent ပြိုင်ပွဲမပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အားလုံးနားတဲ့အချိန် သူငယ်ချင်းကို ဖျော်ဖြေဖို့ မျက်လှည့်လေးတွေ သင်ထား ပါတယ်။ အဲဒါက ဘာလဲဆိုရင် ပိတ်စအပိုင်းလေးတွေကနေ မြန်မာနိုင်ငံအလံဖြစ်သွားအောင် ပြတော့ပါ။ အဲဒါကို ဆရာ စကော့မဆီကနေ သင်ယူထားတယ်။ အမျိုးသားဝတ်စုံကိုတော့ မြန်မာသတို့သမီးဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်သွားမှာပါ။ ပြိုင်ပွဲအသံကြားလိုက်တာနဲ့ အချိန်နီးလာတာနဲ့အမျှ ကျွန်မရင်တွေ ခုန်ရပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲမှာ အကောင်းဆုံး ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်”ဟု အလှမယ် နန္ဒာလွင်က ပြော သည်။

၎င်းအနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲအကြို ပြီးခဲ့သည့် စက်တင်ဘာလကလည်း ကချင်ပြည်နယ်ရှိ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများသို့ သွားရောက်လေ့လာ လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ငလျင်ကြောင့် ပျက်စီးသွားခဲ့ရသော ပုဂံဘုရားများပြုပြင်ရန်အတွက် ပုဂံသို့ သွားရောက်ကာတွေ့ကျပ် ငါးသိန်း လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ စစ်ပွဲများနှင့်အကြမ်းဖက်မှုများ ရပ်တန့်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပသည့် ယင်းပြိုင်ပွဲသို့ နိုင်ငံပေါင်း ၈၀ ကျော်မှ အလှမယ်များ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ Miss Golden Land မှ အလှမယ် ထားထက်ထက်၊ M ဂျာဆိုင်နှင့် Style Plus H မှ အလှမယ် စံထိပ်ထားလင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။

“ကျွန်မတို့ ဒီ Miss Grand International ပြိုင်ပွဲကို မနှစ်က စံထိပ်ထားလင်းကိုရွေးချယ် ပြီး သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်စေခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်မှာတော့ လှူဒါန်းမှု ပွဲအကြီးကြီးလုပ်ဖို့ အဆင်မပြေ ဘူး။ ဘယ်သူလိုချင်လဲ လိုချင်တဲ့သူရှိရင် ပွဲလုပ်ပြီး ယူလို့ရတယ်လို့ပြောခဲ့တယ်။ အွန်လိုင်း ပေါ်မှာလည်း အဲဒီလိုရေးပြီးတော့ တင်ခဲ့တယ်။

အဲဒါကို Miss Grand International Organization က သိသွားပြီးတော့ အဲဒီလို မလုပ်ပါနဲ့။ ကိုယ်တိုင်ကြိုးစားပြီးတော့လုပ်ကြည့်ပါဦး။ ပွဲသေးသေးလေးပဲလုပ်ကြည့်ပါ။ သူတို့ အားပေးပါတယ်။ ဒီနှစ်တော့ လုပ်ကြည့်ပါဦး။ နောက်နှစ်ကျရင် သူတို့ တခြားလူကိုလွှဲပေးပါမယ် လို့ပြောတယ်။ အဲဒါကြောင့် ဒီနှစ် ဩဂုတ် ၁၈ ရက်က ပြင်ဦးလွင်မှာ Miss Grand Myanmar 2016 ကို သွားလုပ်ဖြစ်ခဲ့တယ်။ အဲဒါမှာ နန္ဒာလွင် winner ဆု ရရှိခဲ့တယ်။ သူ့မှာ ယုံကြည်မှုရှိနေတယ်။ ကြိုးစားတယ်။ လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ်ရှိတယ်။ အဲဒါကိုကုန်ယူစရာပါ”ဟု Style Plus H မှ မလှူထွန်းက ပြောသည်။

ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အလှမယ် နန္ဒာလွင် အပါအဝင် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် ပြန်လည် ရောက်ရှိမည်ဟု သိရသည်။ Miss Grand International ပြိုင်ပွဲများကို သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် Miss Grand International 2015 ပြိုင်ပွဲတွင် သရဖူကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ အလှမယ် Claire Elizabeth Pearl က ရရှိခဲ့သည်။

သတင်း - ခင်ဇာလီ၊ ဓာတ်ပုံ - မိချိုကိုဟန်

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား New Channel ထုတ်လွှင့်မှု အစီအစဉ် ၆-၁၀-၂၀၁၆ (ကြာသပတေးနေ့)

၆:၀၀	တောင်တန်းသာသနာပြုဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်စာပေးတော်
၇:၃၅	ရှေးဟောင်းပစ္စည်းစုဆောင်းသူ ပူးလာလ်ဒင်း
၈:၃၅	၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ (၂၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ၊ ပြိုင်ဝင်များ လေ့လာနိုင်ရန် (အဆိုဘာသာရပ်) (ခေတ်ဟောင်းတေးနှင့် ကာလပေါ်တေး) (ဝါသနာရှင်(ဒုတိယတန်း)အဆင့်) (အမျိုးသမီး)
၈:၄၅	အသိပညာလူ့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပေါ်လာရေးဆီသို့ လှပစုံလင်အာဆီယံတစ်ခွင်
၉:၄၅	ASEAN Spotlight (အရံထားတဲ့ဆန်စပါး(လာအို) ဧည့်လမ်းညွှန် (ကမ္ဘောဒီးယား)
၁၀:၃၅	အလုပ်သမားရေးရာအစီအစဉ်
၁၂:၃၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “သစ္စာတိုင်နေ့ရက်များ” (အပိုင်း-၄)
၁:၂၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “ဘုရင်မရဲ့ပန်းရွှေကြာ” (အပိုင်း-၁၂)
၂:၀၀	ဘဝထဲကဝတ္ထု၊ ဝတ္ထုထဲကဘဝ “ရှေ့နေ”(ချစ်စုသံ၊ ရတနာထက်ခိုင်) (ဒါရိုက်တာ-သိမ်းစိုး(သီဟရတနာ))
၂:၃၀	Weekly Sport Info
၃:၁၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “တုံ့မယူလို့”(အပိုင်း-၁၃)
၄:၁၅	၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ (၂၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသား တို့၏ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ၊ ပြိုင်ဝင်များ လေ့လာနိုင်ရန် (အဆိုဘာသာရပ်) (ခေတ်ဟောင်းတေးနှင့် ကာလပေါ်တေး) (အခြေခံပညာ(၁၅-၂၀အဆင့်) (အမျိုးသမီး)
၄:၃၅	“ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရမေးမြင်ဒေသ” (အပိုင်း-၂)
၅:၁၅	ပြည်သူတို့ရဲ့စကားသံများ
၅:၃၅	လက်တွေ့အသုံးချဘာသာရေးသုတများ
၆:၃၅	မျက်မှောက်ရေးရာအဖြာဖြာ
၇:၁၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “တုံ့မယူလို့”(အပိုင်း-၉)
၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
၈:၃၅	မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာ
၉:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း -နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “ဘုရင်မရဲ့ပန်းရွှေကြာ” (အပိုင်း-၁၃) -မှတ်မှတ်ထင်ထင်မြန်မာ့ရုပ်ရှင် (အပိုင်း-၂) (ဒါရိုက်တာ-ကြည်စိုးထွန်း၊ ဦးချို (Seven))

မှတ်ချက်။ ။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

iKON ၏ အယ်လ်ဘမ်အသစ် Oricon တွင် ထိပ်ဆုံးမှရပ်တည်

ကေပေါ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည့် iKON သည် စက်တင်ဘာလကုန်ပိုင်းက ထွက်ရှိခဲ့ သည့် ၇ပုဒ်တေးအယ်လ်ဘမ် DUMB & DUMBER မှ Oricon weekly chart တွင်ထိပ်ဆုံးမှရပ်တည်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

iKON ၏ အဆိုပါဇာတ်ပုံတေးအယ်လ် ဘမ်သည် အချုပ်ရေပေါင်း သုံးသောင်းရှစ် ထောင်ခန့် ရောင်းချခဲ့ရပြီးမှ Oricon အပတ်စဉ်ရောင်းအားစာရင်းတွင် နံပါတ်တစ် နေရာ၌ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

iKON ၏ iKON Japan Tour 2016 ဟု အမည်ပေးထားသည့် ဒုတိယမြောက် ကမ္ဘာလှည့်ဖျော်ဖြေပွဲကို အောက်တိုဘာ လကုန်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးစန္ဒာမောင်

လှေမတော်တဆမှုတစ်ခုကြောင့် လက်ချောင်းပြတ်လှေနီးနီး ဖြစ်သည်အထိ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် မင်းသမီးလင်းဆေးလှိုဟန်

သရုပ်ဆောင်နှင့် အဆိုတော်တစ်ဦးဖြစ်သူ လင်းဆေးလှိုဟန် သည် ပြီးခဲ့သည့် တနင်္ဂနွေနေ့ (အောက်တိုဘာ ၂ ရက်)က လှေမတော်တဆမှုတစ်ခုကြောင့် ၎င်း၏ လက်ချောင်း တစ်ချောင်းတွင် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

မင်းသမီး လှိုဟန်က လှေစီးရင်း မတော်တဆမှုဖြစ်ပွား ခဲ့ရာတွင် သူ၏လက်ချောင်းတစ်ချောင်းမှာ ပြတ်လှေနီးနီး အထိ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အဆိုပါ ဒဏ်ရာရသော လက်ကို ကြီးမားလှသောပတ်တီးဖြင့် ပတ်စီးထားသော ဗီဒီယိုဖိုင်နှင့်အတူ မာလ်တီမီဒီယာ ဗီဒီယိုအက်ပလီကေးရှင်း တစ်ခုဖြစ်သည့် Snapchat သို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

“တော်သေးတာပေါ့။ ကျွန်မလက်ကို ဆုံးရှုံးရတော့မလို့။ လက်ချောင်းအပြတ်လေးကို ပြန်တွေ့လို့ တော်သေးတာပေါ့။ အဲဒါ လက်ပြန်ဆက်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ကုသမှုတွေ ပြုလုပ်ထားပါ တယ်။ တော်တော်နာပါတယ်”ဟု မင်းသမီး လှိုဟန်က အဆိုပါဗီဒီယိုဖိုင်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး မင်းသမီး လှိုဟန်က ယင်းသို့ဖြစ်ရခြင်း မှာ မိမိဘာသာကျောက်ချရပ်နားရန် ကြိုးစားရင်းဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ၎င်း၏လူမှုကွန်ရက်ရှိ ၉ ဒသမ ၃ သန်းကျော်သော Followers ပရိသတ်များကို ရှင်းပြခဲ့သည်။

မင်းသမီးလှိုဟန်၏ သူငယ်ချင်း တစ်ဦးအဆိုအရ အဆိုပါ လက်ချောင်း အပြတ်ကို လှေအတွင်း၌ ပြန်လည် တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းအား ဆေးရုံသို့ အပြေးအလွှား ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကာ ဆေး ကုသမှု ခံယူစေခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး TMZ သတင်းဌာန၏ သတင်းဖော်ပြချက်အရ ယင်းဖြစ်ရပ်သည် တူရကီနိုင်ငံအနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လှေ၏ကျောက်ဆူးနှင့် ရစ်ပတ်မိသဖြင့် ရုန်းထွက်ရန်ကြိုးစားစဉ်

ယင်းသို့ မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားကာ လက်ချောင်းထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးစန္ဒာမောင်



အားကစား

မာရီယာရှာရာပိုဗာ ပြစ်ဒဏ်လျော့ချခံရပြီးနောက် တင်းနစ်ကစားသမားများကို သတိပေးမှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကမ္ဘာ့တင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ်

ကစားသမားများအနေဖြင့် တားမြစ်ဆေးသုံးစွဲမှုများ ပြုပြီးနောက် အယူခံ ဝင်ရုံမျှဖြင့် ဥပဒေကို လျစ်လျူရှု၍ ရမည်မဟုတ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့တင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ် (အိုင်တီအက်စ်)က မာရီယာရှာရာပိုဗာ နှစ် ဖြစ်ဒဏ်လျော့ချရန်အယူခံတင်သွင်းမှု အောင်မြင်ပြီးနောက် သတိပေးပြောကြားလိုက်သည်။ ယခင်ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁)တင်းနစ်မယ် ဟောင်း ရှာရာပိုဗာသည် အားကစားအယူခံတရားရုံး(ကတ်စ်)သို့ ၎င်း၏တားမြစ်ဆေးသုံးစွဲမှုပြစ်ဒဏ်အတွက် အယူခံလျှောက်ခဲ့ရာ မူလပြစ်ဒဏ်တင်းနစ်ကစားခွင့် နှစ်နှစ်တာ ပိတ်ပင်ခံရခြင်းမှ ၁၅ လအထိ လျော့ချပေးခဲ့ပြီးနောက် ကမ္ဘာ့တင်းနစ်အဖွဲ့ချုပ်က ယခု ကဲ့သို့ သတိပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှာရာပိုဗာမှာ တင်းနစ်ကစားခြင်းမှ တားမြစ်ခံရပြီးနောက် ထပ်မံဆေးစစ်ဆေးရာတွင်လည်း တစ်လ အတွင်း မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းဆေးသုံးစွဲထားသေးကြောင်း တွေ့ရှိရ သူဖြစ်သည်။ ရှာရာပိုဗာ တားမြစ်ဆေးသုံးစွဲထားသည်ကို ဩစတြေးလျ အိုးပင်းပြိုင်ပွဲကာလ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိ ခဲ့ပြီးနောက် ပြိုင်ပွဲများယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမှ တားမြစ်ခံရသည်ဖြစ်ရာ သူ၏ လျော့ပေါ့ပြစ်ဒဏ်အရ လာမည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၆ ရက်တွင် တင်းနစ် ပြန်လည်ကစားခွင့် ရရှိတော့မည်ဖြစ်သည်။

ရှာရာပိုဗာ၏အမာခံပရိသတ်များက အဆိုပါ အယူခံအောင်မြင်မှုကို ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်ကို လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ရေးသားဖော်ပြ ခဲ့ကြသည်။ ဂရင်းစလင်း ငါးကြိမ် ချန်ပီယံဆု ရယူနိုင်ခဲ့သူ ရှာရာပိုဗာမှာ ယင်းတားမြစ် ဆေးသုံးစွဲမှုမပေါ်ပေါက်မီ ၁၁ နှစ် ဆက်တိုက် အားကစားလောကတွင် ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင် နာမည်ကြီး ကုမ္ပဏီများနှင့် စပွန်ဆာချုပ်ဆိုမှု ရပ်ဆိုင်းသွားသဖြင့် ဆရီနာဝီလျီ၏နောက် ဒုတိယဝင်ငွေအကောင်းဆုံး အမျိုးသမီးအဖြစ်သာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်။

ရှာရာပိုဗာက ၎င်းမှာ အိပ်မပျော်တတ်သည့်အလေ့အထကြောင့် လွန်ခဲ့ သည့် ၁၀ နှစ်လောက်ကတည်းက မိဒရူးနစ်နိုတ်ဆိုသည့်ဆေးကို သောက်သုံးနေခဲ့ရ ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဆေးသည် မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းဟု အခြားအမည်ရသည့် ဆေးဖြစ်သည်ဆိုသည်ကို နောင်မှ သိခဲ့ရသည်ဟု ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကစားသမားများ တားမြစ်ဆေးသုံးစွဲမှုဆန့်ကျင်ရေး အေဂျင်စီ(ဝါဒါ) သည် မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းကို ယခင်က တားမြစ်ဆေးစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခြင်းမပြုခဲ့သော်လည်း ဂျာမနီနိုင်ငံ ကိုလုံးမြို့ ဝါဒါစောင့်ကြည့် ရေးအဖွဲ့၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် တွေ့ရှိချက်အရ မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းမှာ တားမြစ် ဆေးပမာဏ ၂၃၁၁၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပါဝင်နေခြင်းကြောင့် တားမြစ်ဆေးစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဝါဒါသည် မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းကို တားမြစ်ဆေးစာရင်းတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်ရောက်မှသာ အတည်ပြုစတင်ထည့်သွင်းခဲ့သော် လည်း ၂၀၁၅ စက်တင်ဘာလ ကတည်းက “မယ်လ်ဒိုးနီးယန်း(မိဒရူးနစ်နိုတ်) ဆေးသည် ကစားသမားများ၏ စွမ်းရည်တိုးပွားမှုကို များစွာထောက်ပံ့ပေး သဖြင့် တားမြစ်ဆေးစာရင်း၌ ထပ်မံထည့်သွင်းမည်ဖြစ်သည်”ဟု ထုတ်ပြန် ကြေညာထားပြီး ဖြစ်သည်။

မယ်လ်ဒိုးနီးယန်းဆေးကို လက်ဗီးယားနိုင်ငံက ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အလွန် ကာလတွင် နှလုံးရောဂါနှင့် ဆီးချိုရောဂါသမားများအတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်လုပ်



၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် တင်းနစ်ကစားခွင့် ပြန်လည် ရရှိတော့မည့် မာရီယာရှာရာပိုဗာ။

မေလဲ့သင်းရေးသားသည်

ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဆေးက အခန့်မသင့်ပါက ခေါင်းကိုက်ခြင်း၊ ကြွက်သား နာကျင်ခြင်းများဖြစ်နိုင်သော်လည်း ယင်းသည် သုံးစွဲမှုပမာဏ အလွန်များသွား သည့်အခါမျိုးသာ ဖြစ်နိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆမ်အလာဒွိုက်စ် လိမ်ညာပြောကြားခဲ့ကြောင်း ရွန်းနီဖွင့်ဟ

ဆလိုဗက်ကီးယားနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲတွင် ရွန်းနီ ကစားချင်သည့်နေရာတွင်ထား၍ ကစားစေခဲ့ခြင်းသာဖြစ်သည်ဟု အင်္ဂလန် နည်းပြဟောင်း ဆမ်အလာဒွိုက်စ်၏ ပြောကြားချက်မှာ အမှန်တရားနှင့် ဝေးကွာသည့် အကြောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း အင်္ဂလန်အသင်းခေါင်းဆောင် ဝိန်းရွန်းနီက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားလိုက်သည်။ ဆမ်အလာဒွိုက်စ်မှာ အပြောင်းအရွှေ့မူဝါဒများနှင့်ပတ်သက်၍ စီးပွားရေးသမားများနှင့် ချိတ် ဆက်ခဲ့သည့် ဒီဒီယိုပိုင်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီးနောက် ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်း ကပင် အင်္ဂလန်နည်းပြအဖြစ်မှ နုတ်ထွက်သွားခဲ့သူဖြစ်သည်။

အင်္ဂလန်အသင်းသည် အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် လယ်လာနာ၏ ပွဲချိန် ၉၅ မိနစ် အရောက်သွင်းယူသည့် တစ်လုံးတည်းသော ဂိုးဖြင့် ဆလိုဗက်ကီးယား အား အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ပွဲအပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ရွန်းနီအား တိုက်စစ် နေရာအတွက် အသုံးမပြုခဲ့ဘဲ ကွင်းလယ်နေရာတွင် ထားကစားခဲ့ခြင်းကို မီဒီယာများက အဓိကထား မေးမြန်းခဲ့ရာ ဆမ်အလာဒွိုက်စ်က ရွန်းနီ စိတ်ကြိုက်ကစားချင်သည့်နေရာတွင်ထား၍သာ ကစားစေခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဆမ်အလာဒွိုက်စ်က အဆိုပါပွဲတွင် ကွင်းလယ်၌ ရွန်းနီကို ဟန်ဒါဆန်နှင့် အဲရစ်ဒိုင်ယာတို့နှင့် တွဲဖက်ကာ ၄-၃-၃ကစားကွက်ဖြင့် အထိုင်ချကစားစေ ခဲ့သည်။ ရွန်းနီမှာ ကွင်းလယ်နေရာတွင် အံဝင်အောင် ကစားနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ခြေစွမ်းပျောက်ဆုံးခဲ့ရာ ယင်းကိစ္စရပ်မှာ မီဒီယာများအတွက် အဓိက ပစ်မှတ်မေးခွန်းဖြစ်ခဲ့ပြီး ဆမ်က ရွန်းနီမှာ နည်းပျူဟာပိုင်းတိုင်ပင်လို့ရ သည့် အားကိုးရသော အသင်းခေါင်းဆောင်ဖြစ်ကာ ၎င်းစိတ်ကြိုက်နေရာကို ၎င်းဘာသာ ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့သည်။ ရွန်းနီက ဆလိုဗက်ကီးယားမှ အပြန်လေယာဉ်ပေါ်တွင် ဆမ်က ယင်းသို့ မီဒီယာများသို့ ယခုလို ပြောကြားမိခဲ့ခြင်းအတွက် သူ့အား ပြန်လည်တောင်းပန်ခဲ့ကြောင်း ဖွင့်ဟခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရွန်းနီက “ ဆမ်က ကျွန်တော်ကစားချင်တဲ့နေရာမှာ ထားကစားစေခဲ့ တယ်လို့ ပြောတာက အမှန်တရားနဲ့ ဝေးကွာတဲ့ အကြောင်းတရား တစ်ရပ်ပါ။ ဒီလို နေရာချခဲ့မှုက ကျွန်တော်ရဲ့ ခြေစွမ်းကို ထိခိုက်စေခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်ဘယ်တုန်းကမှ ကိုယ်ကစားချင်တဲ့နေရာမှာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်နေရာ ချတာမျိုးမရှိသလို ဒီလိုမျိုးလည်းအခွင့်အရေးယူခဲ့ခြင်းမရှိပါဘူး” ဟု ဖွင့်ဟ ခဲ့သည်။

ရွန်းနီမှာ ဆလိုဗက်ကီးယားနှင့် ပွဲစဉ်နောက်ပိုင်း မီဒီယာများ၏ ပစ်မှတ်သားကောင်ဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် မန်ယူအသင်းအတွက် ပြန်ကစားခဲ့ချိန်တွင် လည်း ခြေစွမ်းပိုင်းပျောက်ဆုံးသွားခဲ့ရာ မန်ယူနှင့် ပွဲထွက်ကစားခွင့်ပါ ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ မန်ယူကို မော်ရင်ဂို မကိုင်တွယ်မီက ရွန်းနီမှာ ရံဖန်ရံခါတွင် ပဟိုကွင်းလယ်တွင် ကစားခဲ့ရသည့်များလည်းရှိခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံး ရာသီတစ်ဝက်မှ စတင်၍ ဗန်ဟားလ်က ရွန်းနီအား ကွင်းလယ်နေရာတွင် ထားကာ ကစားစေခဲ့သည့် ဖြစ်ရပ်များလည်းရှိခဲ့သည်။ ဘောလုံးလောက တွင် တိုက်စစ်ကစားသမားများ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်လာသည့်အခါ ပြိုင်ဘက်နောက်တန်းကို ကျော်ဖြတ်ရန် ခက်ခဲလာချိန်၌ နည်းပျူ ဟာ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ တိုက်စစ်အားသန် ကွင်းလယ် ကစားသမားအဖြစ် အပြောင်းအလဲပြု နေရာချတတ်သည့် အစဉ်အလာရှိတတ်သဖြင့် ဗန်ဟားလ်က ရွန်းနီကို ကွင်းလယ် တွင်ထား၍ ပြောင်းလဲ၍ကစားစေခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ရွန်းနီက သူ့၏ လက်ရှိအနေအထားမှာ တစ်ချိန်က ဥရောပတွင်နောက်ခံကစားသမားများ ထိန်းချုပ်ရအခက်ခဲ ဆုံး တိုက်စစ်မျိုးနေရာမှ အဆင့်လျော့ကျသွားခြင်းကို လက်ခံသော် လည်း ၎င်းမှာ စိန်ခေါ်မှုကို နှစ်သက်သူဖြစ်သည့်အတွက် မကြာခင်အချိန် အတွင်း အကောင်းဆုံးပုံစံဖြင့် ပြန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ အင်္ဂလန် အသင်းယာယီနည်းပြ ဆောက်ဂိတ်က ရွန်းနီမှာ ထူးချွန်သည့် ခေါင်းဆောင် အရည်အသွေးရှိသူဖြစ်သဖြင့် အင်္ဂလန်အသင်းခေါင်းဆောင်အဖြစ် ဆက်ရှိ နေဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း မကြာသေးမီကပင် ပြောကြားခဲ့သည်။

မန်စီးတီးအသင်းလေ့ကျင့်ရေးကွင်းတွင် ဖုန်းမသုံးရဖို့အဖြစ် ဝါဒီယိုလာ သတ်မှတ်ထား

မန်စီးတီးအသင်းနည်းပြ ဝါဒီယိုလာသည် အသင်း၏ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းတွင် ပိုင်ပိုင်ပိတ်ထားခဲ့ခြင်း ကြောင့် မန်စီးတီးကစားသမားများ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအတွင်း ဖုန်းအသုံးပြုနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပိုမိုတိုးတက် သော အသင်းကောင်းတစ်သင်းဖြစ်လာရေးအတွက် ဖုန်းမသုံးရဖို့သတ်မှတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း နောက်တန်း ကစားသမား ဇာဘလက်တာက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်သည်။

နည်းပြဝါဒီယိုလာ၏ နည်းစနစ်သည် နည်းပြပယ်လီဂရီနို ထွက်ခွာသွားပြီးနောက်ပိုင်း ရလဒ်ပိုင်း ကောင်းမွန်လာမှုကို သက်သေပြနိုင်ခဲ့ပြီး မန်စီးတီးအသင်းနှင့်အတူ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်ခုနစ်ပွဲ ကိုင်တွယ် ပြီးချိန်တွင် စပါးအသင်းတစ်သင်းတည်းကိုသာ ရွှန်းနိမ့်ကာ အမှတ်ပေးဇယားတွင်လည်း ထိပ်ဆုံး၌ ဦးဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။

“နည်းပြဝါဒီယိုလာက ကစားသမားတွေကို နံနက်စာနဲ့ နေ့လယ်စာကို ကလပ်အသင်းမှာပဲ အတူ စားဖို့ တွန်းအားပေးခဲ့တယ်။ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းရဲ့ အဝတ်လဲခန်းမှာလည်း အင်တာနက်ပိတ်ထားပြီး အသင်းကောင်းတစ်သင်းဖြစ်လာဖို့ စီစဉ်နေတယ်။ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းမှာဆိုရင် 3G တောင်မရဘူး”ဟု နည်းပြဝါဒီယိုလာ၏ နေ့စဉ်လျှို့ဝှက်ချက်အချို့ကို နောက်တန်းကစားသမား ဇာဘလက်တာက ဖွင့်ဟ ပြောကြားခဲ့သည်။ နည်းပြဝါဒီယိုလာသည် ရလဒ်ပိုင်းကောင်းမွန်သည့်အသင်းတစ်သင်းဖြစ်လာရေး အတွက် အသင်း၏ အတွင်းရေးလုပ်ဆောင်ချက်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့်အပြင် ဒေါ့မွန်အသင်းမှ ဂါဘွန်ကြယ်ပွင့် အော့ဘာမီယန်ကိုပါ ခေါ်ယူအားဖြည့်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။ အော့ဘာမီယန်မှာ ယခုဘောလုံးရာသီတွင် ဒေါ့မွန်အသင်းနှင့်အတူ ခုနစ်ပွဲကစား ခုနစ်ပွဲသွင်းထားကာ ၁၁ ဂိုးအထိ ဂိုးဖန်တီးပေးထားနိုင်ခဲ့သည်။



(နေကြယ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

၁၆။ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့များသည် ပုဒ်မ ၁၅ အရ တားမြစ်သော်လည်း ဆက်လက် စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်ခြင်းများ၊ လူစုမခွဲဘဲ စုဝေးခြင်း သို့မဟုတ် စီတန်း လှည့်လည်ခြင်းများရှိနေပါက မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့များ သို့မဟုတ် ၎င်းက တာဝန် ပေးအပ်သော ဒုတိယရဲအုပ်အဆင့်ထက်မနိမ့်သောရဲအရာရှိ တစ်ဦးဦးသည် တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ လူစုကွဲသည်အထိ ဆက်လက်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ရမည်။ ထိုသို့ အရေးယူဆောင်ရွက်ရာတွင် အင်အားအလွန်အကျွံသုံးစွဲခြင်းမရှိစေရန် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၇။ ဤဥပဒေနှင့်အညီ အသိပေးတင်ပြခြင်းမရှိဘဲ စုဝေးခြင်းနှင့် စီတန်း လှည့်လည်ခြင်းပြုသည် မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းကိုမဆို စုဝေးခြင်း သို့မဟုတ် စီတန်းလှည့်လည်ခြင်းပြုသည်နေရာတွင်ပုဒ်မ ၁၆ ပါ ပြဋ္ဌာန်း ချက်အတိုင်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့များသည် ဆောလျင်စွာ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း(၇) ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များ

၁၈။ မည်သူမဆို ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း ပြုသူများအား နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ဟန့်တားခြင်း၊ စိတ်ငြိုငြင်စေခြင်း၊ လက်ရောက်ကျူးလွန်ခြင်း၊ အနိုင်အထက်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်စေခြင်းကိုပြုကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တစ်သိန်းထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေချမှတ်ရမည်။

၁၉။ မည်သူမဆိုပုဒ်မ ၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာသို့ အသိပေးတင်ပြခြင်းမရှိဘဲ စုဝေးခြင်း သို့မဟုတ် စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း ပြုကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို သုံးလထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေချမှတ်ရမည်။

အခန်း(၈) အထွေထွေ

၂၀။ ဤဥပဒေအရ အရေးယူသောပြစ်မှုကို ရဲအရေးယူပိုင်ခွင့်ရှိသော ပြစ်မှုအဖြစ်သတ်မှတ်သည်။

၂၁။ မည်သူမဆို ဤဥပဒေပါ ပြစ်မှုတစ်ခုခုကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ပါက ထိုသူကို ပြစ်မှုဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သည့်နေ့မှ ၁၅ ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးသို့ တရားစွဲဆို တင်ပို့ရမည်။

၂၂။ ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈ နှင့် ပုဒ်မ ၁၉ တို့အရ တရားစွဲဆိုရာတွင် ဆက်စပ် မြို့နယ်များ ပါဝင်နေပါက ပြစ်မှုကို စတင်ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သည့် မြို့နယ်ရှိ တရားရုံးကသာ စီရင်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၂၃။ ပုဒ်မ ၄ အရ အသိပေး တင်ပြပြီးသူသည် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့်

ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်း သို့မဟုတ် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခြင်း မပြုလုပ် လိုပါက သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးထံ ဆောလျင်စွာ အသိပေး တင်ပြရမည်။

၂၆။ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ (၂၀၁၁ ခုနှစ်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၁၅။) အရ ထုတ်ပြန်ထားသော နည်းဥပဒေများအမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက် များနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဤဥပဒေနှင့်မဆန့်ကျင်သရွေ့ ဆက်လက် ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၂၇။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနသည် -

- (က) နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်းများကို ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

၂၈။ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ(၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၅။)ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ)ထင်ကျော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ပုပ္ဖားတောင်ဒေသတွင် ရာသီဥတုသီးများလှိုင်လှိုင်ပေါ် ဒေသခံအလုပ်သမားများ နေ့စဉ်ဝင်ငွေရရှိ အဆင်ပြေ

ကျောက်ပန်းတောင်း အောက်တိုဘာ ၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပုပ္ဖား မြောက်ဘက်ခြမ်းဒေသမှ ရာသီဥတုသီးများ လှိုင်လှိုင် နှုတ်ဆွတ်ရောင်းချနိုင်ပြီဖြစ်သဖြင့် အဆိုပါဒေသရှိ နတ်ကန် လည်၊ ဆည်၊ စီး၊ လျှော်တော အစရှိသည့် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံတောင်သူများမှာ နေ့စဉ်ဝင်ငွေရရှိနေပြီး လုပ်ငန်း အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရာသီဥတု သြဇာသီးပေါ်ချိန်မှာ ပုပ္ဖားဒေသတွင် ဝါဆိုလ ဆန်းမှစတင်ပြီး တန်ဆောင်မုန်းလကွယ်အထိ နှုတ်ဆွတ် ရောင်းချလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။ သီတင်းကျွတ်လတွင် အများဆုံးနှုတ်ဆွတ်ရကြောင်း သိရသည်။ သြဇာသီးကို နှစ်ရက်ခြား၊ သုံးရက်ခြားတစ်ကြိမ် နှုတ်ဆွတ်ရလေ့ရှိပြီး အသီးလှိုင်လှိုင်ပေါ်သည့်ကာလတွင် အပင် ၅၊ ၆ ခုသာ ခြံမှ တစ်ကြိမ်လျှင် ဆိုင်းထမ်းဖြင့် ၂၅ ထမ်းခန့် နှုတ်ယူ ရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဆိုင်းထမ်းတစ်ထမ်းလျှင် သြဇာသီးအလုံးရေ ၂၅၀ မှ ၃၀၀ခန့်ပါကြောင်း သိရ သည်။

၎င်းဆွတ်နှုတ်ချိန်ကြီးသြဇာသီးများကို အတန်းအစား သုံးမျိုးခွဲ၍ ထင်းရှူးပြားရိုက်သေတ္တာများတွင် အင်ဖက် ငါးရွက်ခန့်ဖြင့် ထည့်သွင်းထုပ်ပိုးရခြင်းဖြစ်သည်။ သြဇာ သီးများကို အတန်းအစားခွဲခြားရာတွင် ထူးစ (အလုံး ကြီးအနာအစာကင်း)၊ ရှယ်စ (အလုံးလတ်၊ အနာကင်း) နှင့် အကြီးစ (အလုံးသေး၊ အနာကင်း) ဟူ၍ သုံးမျိုးခွဲခြား၍ သေတ္တာထည့်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထင်းရှူးပြား သေတ္တာကိုလည်း သြဇာသီးအလုံးကြီး ၂၅ လုံးမှ ၄၀ ခန့် ဆုံသောသေတ္တာကို တာကြီးဟုခေါ်တွင်၍ အလုံး ၁၂ လုံးမှ ၃၀ လုံးခန့်အထိ ဝင်ဆုံသောသေတ္တာကို တာသေးဟု ခေါ်တွင်ကြကြောင်း သိရသည်။ တာကြီးတစ်လုံးတွင် သြဇာသီး (ထူးသီး) ၂၀၊ ၂၅ လုံးခန့်ဆုံ၍ ရှယ်သီး ၄၅ လုံးခန့် ထည့်သွင်းနိုင်ပြီး တာသေးတစ်လုံးတွင် ထူးသီး ၁၂ လုံးမှ ၁၅ လုံးခန့်ဆုံ၍ ရှယ်သီးအလုံး ၃၀ ခန့် ဝင်ဆုံကြောင်း

သိရသည်။

ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် တာကြီးတစ်လုံးလျှင် ရန်ကုန် အရောက်ဈေး (ထူးသီး) ၈၀၀၀ ကျပ်ရှိကြောင်းနှင့် ရှယ်သီး ၆၀၀၀ ကျပ်ရှိကြောင်း သိရသည်။ တာသေးတစ်လုံး လျှင် ထူးသီး ၄၀၀၀ ကျပ်နှင့် ရှယ်သီး ၂၅၀၀ ကျပ် ရရှိ ကြောင်း သိရသည်။ ပေါ်ဦးပေါ်ဖျားကာလများတွင်မူ တာကြီးတစ်လုံးလျှင် ၇၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀ ကျပ်အထိရရှိ၍ တာသေးတစ်လုံးလျှင် ၃၅၀၀ ကျပ်မှ ၅၀၀၀ ကျပ်အထိရရှိ ခဲ့ကြသည်။

ယခုလို အသီးလှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်တွင် ဈေးနှုန်းကျဆင်း သွားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါသြဇာသီးထည့်သည့် ထင်းရှူးပြားရိုက်သေတ္တာများကို ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့မှ ဝယ်ယူရခြင်းဖြစ်ပြီး တာကြီးတစ်လုံးလျှင် ၅၀၀ ကျပ်နှင့် တာသေးတစ်လုံး ၄၀၀ ကျပ်ပေးရသည်။ အဆိုပါ သေတ္တာ ရိုက်သူများမှာလည်း ရာသီချိန်တစ်ချိန်စာမှာပင် ငွေကျပ် ၁၅ သိန်းမှ သိန်း ၂၀ ခန့်အထိရရှိကြောင်း သိရသည်။

သြဇာသီးကို ခြံကျဉ်းပြီး မိသားစုများသူများကသာ ကိုယ်တိုင်ဆွတ်နှုတ်ရောင်းချကြပြီး ခြံကျယ်ကြသူများမှာ အများအားဖြင့် တစ်ရာသီစာခြံပြတ် (ဒေသအခေါ်)တော ပြတ် ရောင်းချလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။ တစ်ဦးလျှင် အပင်ရေအနည်းအများအလိုက် အနည်းဆုံးငွေကျပ် ငါးသိန်းမှ အများဆုံးငွေကျပ် သိန်းကျော်ရရှိကြောင်း သိရသည်။

ပုပ္ဖားမြောက်ဘက်ခြမ်းဒေသများဖြစ်သော နတ်ကန် လည်၊ လျှော်တော၊ ဆည်၊ စီး၊ အစရှိသည့်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံတောင်သူအလုပ်သမားများမှာ ရာသီဥတုသီးပေါ် ချိန်ဖြစ်သည့် ဝါဆိုလမှ တန်ဆောင်မုန်းလကုန်အထိ နေ့စဉ်ဝင်ငွေရရှိလျက်ရှိနေကြပြီး နှုတ်ဆွတ်သူလုပ်သား (ကျား) တစ်ဦးလျှင် စားစရိတ်ငြိမ်း တစ်နေ့လုပ်အားခ ၅၀၀၀ ကျပ်ရရှိ၍ ခုဆွတ်သည့်နေရာမှ ရွာသို့သယ်ပို့ပေး ရသည့် အထမ်းသမတစ်ဦးလျှင် လုပ်အားခအဖြစ် ဆိုင်း



ထမ်းတစ်ထမ်းလျှင် အနီး ၅၀၀ ကျပ်၊ အဝေး ၁၀၀၀ ကျပ် ရရှိကြောင်း သိရသည်။ နေ့စဉ်ဝင်ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှင့် အထက်ရရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပြင် ကားတင်အလုပ်သမားများမှာလည်း ကားတစ် စီးတင်ခအဖြစ် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ မှ ၅၀၀၀အထိ ရရှိကြပြီး အင် ဖက်ခူးယူရောင်းချသူများပင်လျှင် တစ်ရာသီလျှင်ငွေကျပ်

၅၀၀၀၀၀ ခန့်ရရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆိုပါကကျေးရွာများမှ ယခုရက်များအတွင်း တစ်နေ့လျှင် ၁၂ ဘီးကားနှစ်စီး၊ ခြောက်ဘီးကားသုံးစီးနှင့် ကင်တာကားငယ်များဖြင့်ပါ တင်ပို့ပေးနေကြောင်းသိရပြီး ဒေသခံကျေးရွာများမှ အလုပ်သမားများ လုပ်ငန်းအဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုဇေ(ကျောက်ပန်းတောင်း)



မဘိမ်းမြို့ကုန်းခါးကွင်းမိုးစပါးဆင်းကေရီ(၃)မျိုးသန့်ကေ ၂၀ စိုက်ခင်းအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး၍ စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေးဆွေးနွေး

မဘိမ်း အောက်တိုဘာ ၅

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများသည် မဘိမ်းမြို့ ကုန်းခါးကွင်းအမှတ် ၄၉ မိုးစပါးဆင်းကေရီ(၃) မျိုးသန့်ကေ ၂၀ စိုက်ခင်းအား အောက်တိုဘာ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးမိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးထွန်းမျိုးသန့်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများသည် အဆိုပါ မိုးစပါးဆင်းကေရီ (၃) မျိုးသန့်ကေ ၂၀ စိုက်ခင်းမှ တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ မျိုးကွဲပွားခြင်းကို လက်တွေ့သရုပ်ပြဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မျိုးစေ့သိုလှောင်ပုံနည်းစနစ်များ၊ ပိုးမွှားရောဂါ ကာကွယ်နိမ့်နင်း ခြင်းနည်းပညာများနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တောင်သူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့သည်။ ထိန်လင်းဦး(မြန်/ဆက်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

သစ်တိုသစ်စများဖြင့် ပရိဘောဂပစ္စည်းမျိုးစုံကို တွင်ကျယ်စွာပြုလုပ်ရောင်းချလျက်ရှိ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၅

မန္တလေးမြို့တွင် တန်ဖိုးနည်း သစ်သား ပရိဘောဂပစ္စည်းများကို မိုဘိုင်းစနစ်ဖြင့် လှည့်လည် ရောင်းချလေ့ရှိသည်။ အချို့ ဆိုင်များမှာ ပရိဘောဂလုပ်သည့်ဆိုင်များ မှ ဖောက်သည်ယူကာ တစ်ဆင့်ဆိုင်ခင်း ကာ ရောင်းချကြသည်။ လက်ရှိကာလ တွင် သစ်တိုသစ်စများဖြင့် ပြုလုပ်သော တန်ဖိုးနည်း ပရိဘောဂပစ္စည်းများမှာ အရောင်းတွင်ကျယ်လျက်ရှိသည်။

တန်ဖိုးနည်းပရိဘောဂပစ္စည်းကို သစ် တိုသစ်စ (ဒေသအခေါ် ဘကာခြမ်း) များ ဖြင့် ပြုလုပ်ကြသည်။ သစ်သားအစုံကို လိုသလိုထည့်သွင်း ပြုလုပ်ကြသည်။ တန် ဖိုးနည်း သစ်သားပရိဘောဂများကို သစ် တိုသစ်စပယ်သားရရှိမှုပေါ် မူတည်ကာ အမျိုးမျိုးပြုလုပ်ကြသည်။

ခေတ်မီလာသောကာလတွင် ပရိ

ဘောဂလုပ်ငန်းတွင် ရွှေဘော်ထိုးခြင်းမှ အစ စတင်ဖောက်ခြင်းများပါ စက်ကိရိယာ များကို အသုံးပြုသည့်အတွက် လုပ်ငန်း တွင်ကျယ်လျက်ရှိပြီး လူကြိုက်များကြ သည်။

အများစုမှာ စုပေါင်းလုပ်ဆောင်ပြီး တစ် နှစ်ပတ်လုံး လုပ်ဆောင်ကြသည်။ လက်ရှိ ကာလတွင် တန်းလျား၊ စားပွဲ သုံးပေစားပွဲ၊ လေးပေစားပွဲ၊ တီဗီစင်၊ ရေခဲသေတ္တာစင် ကလေးများကို အများဆုံးပြုလုပ်ကြ သည်။ အသားအနေအထားပေါ် မူတည် ကာ လူငါးဦးစုပေါင်း လုပ်ဆောင်ပါက စားပွဲတန်းလျားတစ်မျိုးလျှင် ငါးခုံစီရရှိ ကြသည်။

ယခုအခါ တန်ဖိုးနည်းပရိဘောဂ ပစ္စည်းများကို လူသုံးများပြားလျက်ရှိပြီး တိုက်ရိုက် လာဝယ်သူများရှိသလို မိုဘိုင်း စနစ်ဖြင့် ရောင်းချသူများထံမှလည်း ဝယ်

ယူကြသည်။

တန်ဖိုးနည်း ပရိဘောဂပြုလုပ်သည့် ဆိုင်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူပါက တန်း လျားတစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ စားပွဲ တစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၊ ရေခဲ သေတ္တာစင်တစ်ခုလျှင် ငွေကျပ် ၅၅၀၀ ဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည်။

စားပွဲတန်းလျားများတွင် ပေအလိုက် ဈေးနှုန်းကွားခြားသွားတတ်သည်။ တန် ဖိုးနည်း ပရိဘောဂ ပြုလုပ်သူများထံမှ တစ်ဆင့်ဝယ်ယူသူများမှာ ဈေးနှုန်းပို တတ်သည်။

လက်ရှိကာလတွင် မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ် သင်ပန်းကုန်းမြို့သစ်တွင် လူသုံးများသည့် တန်ဖိုးနည်း ပရိဘောဂ ပစ္စည်းများကို တွင်ကျယ်စွာပြုလုပ်ပြီး ပြန်လည် ရောင်းချလျက်ရှိသည်။



တိမ်တမန်

ဘေးဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး ပြုပြင်လွယ်သည့် မြို့တော်များ ၁၀၀ ကွန်ရက် မန္တလေးမြို့တော်အား ရွေးချယ်ခံရ



မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၅

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကြောင့် ပြည်သူ့လူထု ကျန်းမာရေး ခြိမ်းခြောက်မှုအစရှိသော ထိတ်လန့်မှု များ တိုးတက်ခြင်း၏ အကြီးမားဆုံးဝန်ထုပ် ဝန်ပိုး သည် ဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လျှင် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း နိုင်ရန်လိုအပ်ခြင်း၊ နှလန့်ထူရန်ကြန့်ကြာစေခြင်း၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများကို ပိုမိုထိခိုက်ခြင်း၊ အသက် မွေးဝမ်းကြောင်း လုပ်ငန်းမပျက်စီးခြင်းစသည်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။

၂၀၁၅ ခု ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ပိုမိုပြင်ဆင်ခြင်း နှင့် ပိုမိုတုံ့ပြန်နိုင်ခြင်းနည်းလမ်းများကို ကူညီရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နယူးယောက်မြို့အခြေစိုက် The Rockefeller Foundation မှ On Line က ဖိတ် ခေါ်ခဲ့ရာ မန္တလေးမြို့တော်ဝန်မှ လက်မှတ်ရေးထိုး၍ လျှောက်ထားခဲ့သည်။ တိုက်ကြီးခြောက်ခုရှိ မြို့ကြီး ၄၀၀ နီးပါးသည် မြို့ပြဘေးဒဏ်ခံနိုင်မှုကို တိုးတက်ရန် အတွက် နည်းပညာနှင့် အင်အားများကို ရရှိရန် လျှောက်ထားခဲ့ရာ ပထမအဆင့် မြို့တော် ၃၃ မြို့ ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး မန္တလေးမြို့တော်ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။

The Rockefeller Foundation မှ နည်း ပညာအကူညီပေးနိုင်ရေး ဦးစီးဆောင်ရွက်၍ မြို့တော် များအချင်းချင်း စုစည်းပြီး မိမိမြို့တော်၏ အခက် အခဲများ တစ်ဦးချင်း၊ အဖွဲ့အစည်းချင်း မြို့တွင်းရှိ စနစ်များအားလုံး၏ စွမ်းဆောင်ရည်များစုပေါင်း၍ တွေ့ကြုံနေရသော အခက်အခဲများ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း ရန်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းခြင်း၊ ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း ခဲ့သော အတွေ့အကြုံများ မြို့တော်အချင်းချင်း ကွန် ရက်ဆက်သွယ်ဖြေရှင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

အကျိုးပြုဖိစက်ပေးခြင်း နှင့် လွတ်ပေးခြင်း တောင်သူ များအား ကွင်းသရုပ်ပြ

ဝက်လက် အောက်တိုဘာ ၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ဝက်လက်မြို့နယ် ကျီးကန်ကျေးရွာ အုပ်စုတွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် မိုးစပါး ရွှေဘိုပေါ်ဆန်း မျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ် စံပြကွက်၌ ဆစ်ပိုးအား ဇီဝနည်းဖြင့် ကာကွယ်နှိမ်နင်းရန်အတွက် ဥကပ ပါးနဂျီကတ်များကို တောင်သူ ဦးဝင်း နိုင်၏ မိုးစပါး(၁၀) ဧကတွင် လွှတ် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကွင်းဆင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် ရွှေဘိုခရိုင် သီးနှံကာကွယ်ရေး တာဝန်ခံ ဒေါ်ရီသိန်းက တပ်ပါးနဂျီ များလွှတ်၍ ဆစ်ပိုးကာကွယ်နှိမ်နင်း ခြင်းနှင့် သဘာဝပိုးသတ်ဆေး ဖျော် ရည်ပြုလုပ်သုံးစွဲနည်း အကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဒေါ်မေကြွယ်ဝင်းက မျိုးစေ့ထုတ် လုပ်ရာတွင် စနစ်တကျ မျိုးကွဲပယ် ခြင်းများ အကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး လက်တွေ့တွင် ဆင်းပြသခြင်းကို မြို့နယ်ဦးစီးမှ ဒေါ်ခင်မြတ်မြတ်ဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများ အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြကာ အဆိုပါ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲသို့ ဝန်ထမ်းနှင့် တောင်သူ စုစုပေါင်း ၇၂ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

သီဟကိုကို(မန္တလေး)

နန်းမြင့်(ဝက်လက်)

မဲမော်ကျေးရွာ၌ လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲကျင်းပ

လောင်းလုံး အောက်တိုဘာ ၅

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင် လောင်းလုံးမြို့နယ် မဲမော်ကျေးရွာ လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၃ ရက် ညနေ ၅ နာရီက မဲမော်ကျေးရွာ ထရန်စဖော်မာ တပ်ဆင်ထားသည့်နေရာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ယင်းကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေပေါင်း ၁၀၂ အိမ်ခန့်ရှိရာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက် ရန်ပုံငွေဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် မိတာ ၃၀ တပ်ဆင်ပေးခဲ့ပြီး တစ်ယူနစ်လျှင် ငွေ ကျပ်သုံးရာနှုန်းဖြင့် လျှပ်စစ်မီးအသုံးပြုနိုင် မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ လျှပ်စစ်မီးဖွင့်ပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယ လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးထွန်းဝဏ္ဏ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ ပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား သတိထားရမည့် လျှပ်စစ် အန္တရာယ်အကြောင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျန်ရှိသောကျေးရွာများသို့လည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

စိုးထွန်း(မြန်/ဆက်)

ကျေးရွာချင်းဆက်မြေသားလမ်းမှ ကျောက်ချောလမ်းအဆင့်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်

တပ်ကုန်း အောက်တိုဘာ ၅

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၇၂ ဒသမ ၉၄၄ သန်းဖြင့် တပ်ကုန်းမြို့နှင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့ဆက်သွယ်ထားသည့် သံကူကွန်ကရစ် လမ်းမှ ရွှေ့ပြောင်းကျေးရွာ၊ ရွေးစုကျေးရွာထိ ရွာ အဝင်လမ်းအား ပြုပြင်ရန်လိုအပ်ပြီး သွားလာမှုအခက်ခဲ သည့် လမ်းအရှည် ၁ မိုင် ၀ ဒသမ ၈ စာလုံးခန့်ကို ကျေး လက်နေ ပြည်သူများ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ မြေသားလမ်းအဆင့်မှ ကျောက်ချော လမ်းအဆင့်တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါလမ်းအဆင့်တိုးမြှင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါအောင်မြင်သည့် (Royal Princes) ကုမ္ပဏီမှ စက်တင်ဘာ ၁၈ ရက်က လုပ်ငန်းများစတင်ဆောင် ရွက်၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဟိန်းနှင့် ဝန်ထမ်း

များ ကြီးကြပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုအဆင့်မြှင့်သည့် လမ်းမှာ မြေသားလမ်းအကျယ် ၁၈ ပေရှိ၍ ကျောက် ချောလမ်းခင်းခြင်း အကျယ် ၁၂ ပေ၊ (ဝါယာ)လမ်းပခုံး အကျယ်သုံးပေဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ကျေးလက်နေပြည်သူများရဲ့ လူမှု စီးပွားဘဝများ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် နိုင်ငံတော်မှ မီးရရှိရေးလုပ်ငန်းများ၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ယခုကဲ့သို့ ရာသီမရွေးသွားလာမှု လွယ်ကူစေရန် ကျေးရွာချင်းဆက် မြေသားလမ်းတွေကိုလည်း ကျောက် ချောလမ်းအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အတွက် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ပြည်သူတွေအပေါ်မှာထားတဲ့ စေတနာကိုလည်း လေးစားပါတယ်။ အခုဆိုရင် ကျေး ရွာတိုင်းလိုလို တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ ကူးလူဆက်သွယ် သွားလာဖို့ မခက်ခဲတော့ပါဘူး” ဟု ရွေးစုကျေးရွာမှ လမ်းဘေးအနီး တောင်သူလုပ်ငန်းခွင်ကိုင်လုပ်နေ သည့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောပြသည်။

တင်စိုးလွင်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်သူ့အသံ

မိလ္လာကန်အနံ့ဆိုးကြောင့် ကျန်းမာရေးထိခိုက်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၁၃)ရပ်ကွက် ကောလိယ(၁၉) လမ်း အမှတ်(၄၁၈) နှစ်ခန်းတွဲ ခုနစ်ထပ်တိုက်ရှိ တိုက်ခန်းများမှ အသုံးပြုသည့် မိလ္လာကန်သည် ပြည့်လုံနေပြီး အနံ့ဆိုးများထွက်ရှိနေခြင်းကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်သူ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကလေးသူငယ်များ ကျန်းမာရေး ထိခိုက်နေပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာမှ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

အနံ့ဆိုးမခံနိုင်သူ

ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေသော

တာဝါတိုင်ကြီးအား ဖယ်ရှားပေးပါ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ် ဥယျာဉ်ကျေးရွာအတွင်းတွင် တာဝါတိုင်ကြီးအား စိုက်ထူထားပါသည်။ ယင်းတာဝါတိုင်အတွက်အသုံးပြုသော အင်ဂျင်စက်သံမှ နေ့ညမပြတ် နားမခံသာအောင် ဆူညံနေသည့်အပြင် လျှပ်စစ်သံလိုက်လှိုင်းများကြောင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကလေးသူငယ်များ ကျန်းမာရေးထိခိုက်နိုင်ပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာမှ သင့်တော်သော နေရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

ကျေးရွာနေပြည်သူများ

လူနေရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အမှိုက်ပုံးများအား ရှင်းလင်းဖယ်ရှားပေးပါ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက် သံသုမာလမ်းမကြီးဘေးတွင် အမှိုက်ပုံးများတန်းစီချထားခြင်းကြောင့် အနံ့ဆိုးများထွက်ရှိနေသဖြင့် လမ်းသွားလမ်းလာများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ ကျန်းမာရေးထိခိုက်နေပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

ရပ်ကွက်နေပြည်သူတစ်ဦး

ကြက်ဒိုင်ကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်နေသူများ

အနံ့ဆိုးများရှူရှိုက်နေရ

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းကျေးရွာအုပ်စု ကန်သာအေးကျေးရွာ (က)ရပ်ကွက်ရှိ ရာဇာကြက်ဒိုင်သည် ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းဘေးရှိ လူနေအိမ်များကြားတွင် ကြက်သတ်ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းကို တစ်ရက်လျှင်အကောင်ရေရာချီ၍ လုပ်ကိုင်နေခြင်းကြောင့် အမွှေးနုတ်စက်ကြီးများမှ ဆူညံသံများထွက်ပေါ်ခြင်း၊ သွေးညှိနံ့များနှင့် အနံ့ဆိုးများနှင့် ယင်ကောင်များကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင်နေထိုင်သူ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကျန်းမာရေးမကောင်းသူများ၊ ကလေးသူငယ်များ ကျန်းမာရေးထိခိုက်နေပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

ရပ်ကွက်သူရပ်ကွက်သားများ

ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီသမားများ ရပ်ကွက်အဝင်လမ်းတွင်

ပိတ်ဆို့နေမှုကို ဖယ်ရှားပေးစေလို

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့နယ် အောင်ချမ်းသာ(၃)ရပ်ကွက်ထိပ်ရှိ ကားမှတ်တိုင်ကို အချိန်ပြု၍ ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီပြေးဆွဲသူများမှာ ရပ်ကွက်အတွင်းသို့ဝင်မည့် သာသနာ့မဏ္ဍိုင်လမ်းနှင့် သီလဝါသို့သွားမည့် ပဒေသရာဇာလမ်းထိပ်များတွင် လမ်းပိတ်ဆို့၍ ဝိတ်ထိုးထားခြင်းကြောင့် ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်များနှင့် အခြားယာဉ်များ ဝင်ထွက်သွားလာရန် ခက်ခဲပြီး ကားဝင်ရန်လမ်းတောင်းသော်လည်း မဖယ်ပေးဘဲ မချေမငြိမ်လည်ပြောဆိုမှုများ ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများမှာ များစွာစိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်နေရပါ၍ သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

ရပ်ကွက်နေလုပ်သားပြည်သူများ

မြိုင်ဟေဝန်အိမ်ရာမှ ကျူးကျော်တည်ဆောက်မှုများ

ရှင်းလင်းပေးပါ

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် (၈)ဦး ချောင်းဟောင်း မှတ်တိုင်အနီးရှိ မြိုင်ဟေဝန်အဆင့်မြင့်အိမ်ရာတွင် အချို့သောသူများက မိမိတို့ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကိုရှေ့တန်းတင်၍ မူလပင်မအဆောက်အအုံ၊ မြောင်းကျော်၊ လမ်းကျော်၊ ကလေးကစားကွင်း၊ ကားရပ်နားရန်နေရာနှင့် မိလ္လာကန်များ ပင်မချန် လူနေအိမ်ခန်းများ၊ ဆိုင်ခန်းများ၊ အစီအစဉ် ဆောက်လုပ်ထားခြင်းကြောင့် ရေစီးရေလာပိတ်၍ ရေကြီးရေလျှံခြင်း၊ အညစ်အကြေးများစုပုံနေမှုကြောင့် ကျန်းမာရေး ထိခိုက်ခြင်း၊ ဆိုင်ခန်းများတိုးချဲ့ကာ လမ်းမအပေါ်ထိ ခင်းကျင်းနေရာယူမှုကြောင့် နေ့စဉ်အမျှ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့ခြင်း၊ ယာဉ်ရပ်နားမှုခက်ခဲခြင်းကြောင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နေ၍ သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

အိမ်ရာတွင်နေထိုင်သူများ

ချောင်းပိတ်ဆို့၍ ငါးဖမ်းခြင်းအား

ထိရောက်စွာအရေးယူပေးပါ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ် ညောင်ငူကျေးရွာအုပ်စု ကျုံပျော်ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ်(၁၀၉၀)ရှိ နွေစပါးစိုက်ခင်းသို့ နိုင်ငံတော်မှ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရန်အတွက် စီမံကိန်းမြောင်း(အများအခေါ် ဦးစောစံမြောင်း) ကိုဆောင်ရွက်ပေးထားရာ ယခုအခါ ယင်းမြောင်းကိုပိတ်ဆို့၍ ငါးဖမ်းဆီးခြင်း ပြုလုပ်နေသလို ရွာသူရွာသားများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြတ်သန်းသွားလာနေသော ကျုံပျော်ချောင်းမကြီးကိုလည်း ပိတ်ဆို့၍ ရှေးတိုက် ငါးဖမ်းဆီးခြင်းများပြုလုပ်နေခြင်းကြောင့် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်နေ၍ သက်ဆိုင်ရာမှ အမြန်ဆုံးထိရောက်စွာ အရေးယူပေးပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

ကျေးရွာနေ ပြည်သူများ

မြင်းမူမြို့နယ် ပညာရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မြင်းမူ အောက်တိုဘာ ၅ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံကျောင်းများမှ ဆရာမကြီး၊ ဆရာမကြီးများအား စစ်ကိုင်းခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ခရိုင်အဆင့်ပညာရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က မြင်းမူမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ လာရောက်ကာ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်သော ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် စစ်ကိုင်းခရိုင်ပညာရေးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဌေးရီနှင့် မြင်းမူမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်မြသိန်းတို့က ပညာရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ညွှန်ကြားချက်များ၊ စီမံဆောင်ရွက်နေမှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ရုပ်ရှင်တော်မြတ်များ ဒေသစာရီစတင်ကြွချီအပူဇော်ခံ

ညောင်ရွှေ အောက်တိုဘာ ၅ အင်းလေးဒေသ ၂၀ ဌာနသို့ ဒေသစာရီကြွချီပူဇော်ခံမည့် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ရုပ်ရှင်တော်မြတ်လေးဆူသည် သီတင်းသုံးရာ နှစ်ပွားရွာရှိ ရတနာစံကျောင်းတော်မှ ကျေးပေါခုံကျေးရွာသို့ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁ ရက် (အောက်တိုဘာ ၂) ရက်တွင် စတင်ကြွချီအပူဇော်ခံလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လဆန်း ၆ ရက်တွင် ပွဲစားကုန်းကျောင်းနှင့် လင်းကင်းကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ ရက်မှ ၉ ရက်ထိညောင်ရွှေမြို့ရှိ အဋ္ဌဒိသာဓမ္မဝိဟာရ ဒေသစာရီကျောင်းတော်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၀ ရက်တွင် နန်းသဲကျောင်းနှင့် မိုင်းသောက်ကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၁ ရက်တွင် သလဲဦးကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၂ ရက်တွင် ကေလာကျောင်းနှင့် ဇရပ်ကြီးကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၃ ရက်တွင် အလိုတော်ပေါက်တောင်ကျောင်းနှင့် နန်းပန်ကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၄ ရက်တွင် မန်ကျည်းဆိပ်ကျောင်းနှင့် ကျိုင်းခမ်းကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် မိုင်းပျိုးကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁ ရက်တွင် နောင်တောကျောင်း၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၂ ရက်တွင် အင်းပေါခုံကျောင်းနှင့် ရေသာကျောင်းတို့တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်အပူဇော်ခံပြီး သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၃ ရက်တွင် မူလသီတင်းသုံးရာ ရတနာစံကျောင်းတော်ကြီးသို့ ပြန်လည်ကြွချီတော်မူမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇနီးချစ်သူ

မဟာမုနိဘုရားကြီးသမိုင်းပြတိုက်အတွင်းတွင် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ မဇ္ဈိမခရီးစဉ်ဓာတ်ပုံပြပွဲသို့ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ရှုသူများဖြင့် အထူးစည်ကား



မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၅ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ မဇ္ဈိမခရီးစဉ်ဓာတ်ပုံပြပွဲအား မန္တလေး မဟာမုနိဘုရားကြီးသမိုင်းပြတိုက်အတွင်း၌ အခမဲ့ခင်းကျင်းပြသလျက်ရှိရာ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ရှုလေ့လာသူများ များပြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သန့်ဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

ကြေးမုံ

ဂုဏ်ရည်မှန်းဆ ပုဇွန်ပွဲဖိတ်ကြားခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဆ/ခရပ်ကွက်၊ မေခအိမ်ရာ (ယခင်ဘဝမြင့်အိမ်ရာ)အတွင်းရှိ မေယုဝတီတောရကျောင်းဆရာတော်ကြီး သိရီဘဒ္ဒန္တ ဦးရေဝတမဟာထေရ်၏ ခန္ဓာချုပ်ငြိမ်းခြင်း (၁၂)နှစ်ပြည့် ဂုဏ်ရည်မှန်းဆပုဇွန်ပွဲ အခမ်းအနားအား အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း စည်ကားသိုက်ကြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

၉-၁၀-၂၀၁၆ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ဆရာတော် အရှင်ဝါသေဋ္ဌဘိဝံသ (ကျောက်တစ်လုံးဆရာတော် ဝနဝါသီ) မဟာထေရ် မှ တရားရေအေးတိုက်ကျွေး၍ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ပင့်သံယာ ၅၄ ပါးတို့ အား ဆွမ်း၊ ခဲဖွယ် လှူဖွယ်ဝတ္ထုအစုစုတို့ဖြင့် ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ ကြွရောက် လာကြသော ဧည့်သည်တော်များအား ထောပတ်ထမင်း၊ သက်သတ်လွတ် တင်းလျာများဖြင့် ကျွေးမွေးဧည့်ခံမည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်နီး/ရပ်ဝေးမှ တပည့် ဂါယက၊ ဂါယိကာများအား အတူတကွ ရေစက်ချတရားနာ ကြွရောက်ပါရန် အသိပေးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

t u # d w m i c i m i f

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းအတွက် Spare Parts ဖွဲ့စည်းပေးသည့်ပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် Web Offset ဇာပစ္စည်းများကို အောက်ပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါ သည်-

- (က) Orient X-cel(578) -1Lot
- (ခ) Naph Graphs -1Lot

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ၃-၁၀-၂၀၁၆ ရက်မှ ၁၇-၁၀-၂၀၁၆ရက်အထိ ၉:၀၀ နာရီမှ ၁၆:၃၀ နာရီအတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါများကို ၁၇-၁၀-၂၀၁၆ရက် ၉:၀၀နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီ အတွင်း နှုံးအမှတ်(၇) ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်ရှိ တင်ဒါအဖွဲ့ဝင်များ ရှေ့မှောက်၌ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက်ကျော် လွန်သော တင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၃ တို့သို့ နှုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ခံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါပုံစံများထုတ်ယူရန်လိပ်စာ
သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
နှုံးအမှတ်(၇) နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၃

တင်ဒါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ
ပြည်တွင်း/ပြည်ပစွမ်းပေးသည့်
ယူဇေးနှင့်ထွဲထုတ်ရေးအဖွဲ့အစည်း
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
နှုံးအမှတ်(၇) နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၃

GOLDEN STAR
ကျိုက်ထီးရိုး(ဖုန်း)
ချောင်းသာ (ဖုန်း)
ငွေဆောင် (ဖုန်း)
Ph: 209200, 544333, 430480

trnfi
အင်းစိန်မြို့နယ် (အမ)ဦးဖိုးတင်
၏သား ကြည်ဝင်း(ခ)ခင်မောင်မြင့်
[၁၄/ကပန(နိုင်)၀၇၇၈၉၉]၏
အမည်မှန်မှာ ခင်မောင်မြင့် ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။
c i r m i f i f

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

မိသားစု ဘုရားဖူး(သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်)
-ထားဝယ်ဘုရားဖူး၊မောင်းမကန်၊မြဘုရား၊ကန်ချရာ
-အင်းလေး၊မောင်တော်ဦး၊ပင်းဒယ၊ကုလုံ(OCT14)
09-782868099, 09-340011240, 09-261709109

ATTOLLO အက်တိုလို လို ဖြည့်တွင်းဝရီးသွားကုမ္ပဏီ
လွိုင်ကော်-စီမံမာဆီး(၃၂၂/၄ရက်) **170,000ks** Oct 14
တောင်ငူဦး-စရိတ်အိုင်(စရုရင်းမြန်) **36,000ks** Oct 15
တောင်ကြီး-အင်းလေး(၄၂၂/၅ရက်) **180,000ks** Oct 21
မြဝတီ-မဲဆောက်(၃၂၂/၄ရက်) **135,000ks** Oct 14
ဘားအံ-ဆန္ဒနီ(၂၂၂/၄ရက်) **90,000ks** Oct 14
01-389187, 09-32109138, 09-795418474

အိမ်နှင့်မြေဌာန
အမှတ် (၃၈) အောင်လေးလမ်းမကြီးပေါ်၊ ကျောက်ကုန်းရှိ
မြေအကျယ် (၁၀၆၀ x ၈၀) အိမ် (၂) ဆက် RC (၁၀၂၅ x ၅၀)
မားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းလက်ခံသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉ ၅၀၀၀၂၈၆၊ ၀၉ ၉၆၅၀၀၀၂၈၆။

NELC
Don't Worry, Just Speak!
Preschool
(၂-နှစ်ခွဲ မှ ၅-နှစ်)
မြောက်ဥက္ကလာပကျောင်းခွဲ အောက်တိုဘာလ တွင် ဖွင့်မည်။



အမှတ်-၀၁၅၁၊ သီတာလမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းရမ်း-09 960604700
ဗိုလ်အောင်ကျော်-01 256516~7 ဝမ်းရောင်း-01 501947/09 8612639 မရမ်းကုန်း- 09 73065345
သုဝဏ္ဏ - 09 960603700 ပြင်ဦးလွင်-09 400306019 မန္တလေး-09 91023900
လာအို-082 26611 တာချီလိတ်-084 52572

မွေးနေ့ဆုတောင်း
ဝန်ထမ်းများအားလုံးအပေါ် မိသားစုဝင်များကဲ့သို့ မေတ္တာ၊ စေတနာအပြည့်ဖြင့် ဦးဆောင်မှုပေး နေသော ဦးမောင်အေး၏ (၆. ၁၀. ၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော မွေးနေ့ရက်မြတ် မင်္ဂလာမှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် ကျန်းမာ၊ ရွှင်လန်းစွာဖြင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာ အကျိုးတို့ကို ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါသည်။
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
TECG KYAW THAR
ENGINEERING & CONSTRUCTION GROUP CO., LTD

မွေးနေ့ဆုမွန်လွှာ
ဝန်ထမ်းများအားလုံးအပေါ် မိသားစုဝင်များကဲ့သို့ မေတ္တာ၊ စေတနာအပြည့်ဖြင့် ဦးဆောင်မှုပေးနေသော ဦးမောင်အေး၏ (၆. ၁၀. ၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော မွေးနေ့ရက် မြတ်မင်္ဂလာမှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် ကျန်းမာ၊ ရွှင်လန်းစွာဖြင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာ အကျိုးတို့ကို ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါ စေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါသည်။
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
ကြည်သာ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင် အမှတ်(၁)၊ အမှတ်(၂)၊ အမှတ် (၃) မင်းဘူးဆိုင်ခွဲ နှင့် ကြည်သာ အမိုးပြားစက်ရုံ

Home Since 1996
THINK OF HOUSE, THINK OF HOME

ပါကေးအစားထိုး ကြမ်းခင်း
Ready made Floor

ကြမ်းခင်း ၃ ကျင်း → Get 1 Mirror
ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်

100,000 ကျပ် ဝန်းကျင် မှစတင်၍

အလှကြည့်မှန် လက်ဆောင်

** Terms & conditions apply

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ဆိုင်ခွဲပေါင်း (၁၁)ခုတွင် ရွေးချယ် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည် **HOTLINE: 09-79-700-70-70 09-79-700-70-80**

“ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာချက်”

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မအူကုန်းရပ်ကွက်၊ ၁၃၈-လမ်း၊ အမှတ်-(၂၃) မြေညီထပ်(ဝဲ)တွင် နေထိုင်သူ ဦးကျော်ကျော် (၁၃/၁၀/၁၉၈၀) သည် အောက်ဖော်ပြပါကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မိမိတစ်ဦးတည်းမူပိုင်အမှတ်တံဆိပ်များအဖြစ်မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

Love Star (IV-၁၁၀၆၈/၂၀၁၆) **Life Star** (IV-၁၁၀၆၉/၂၀၁၆) **inblu** (IV-၁၁၀၇၀/၂၀၁၆) **Sky Soft** (IV-၁၁၀၇၁/၂၀၁၆) **Sky Walk** (IV-၁၁၀၇၂/၂၀၁၆) **Sky Star** (IV-၁၁၀၇၃/၂၀၁၆)

အထက်တွင်ကပ်နှိပ်ဖော်ပြထားသော ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားများကိုအသုံးပြု၍ ဦးကျော်ကျော်သည် “ ယောက်ျားစီး/မိန်းမစီး/ကလေးစီး လယ်သာဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ တွင်းထိုးဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ သားရေဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ PU ဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ PVC ဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ Slipper ဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ Shoe ဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ကြိုးသိုင်းဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ညှပ်ဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ဖြိုင်ဘာဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ မီးဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ကတ္တီပါခင်းဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ရေဘာဖိနပ်အမျိုးမျိုး၊ ဒေါက်ဖိနပ်အမျိုးမျိုးနှင့် ဖိနပ်အမျိုးမျိုး ” တို့ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖြန့်ချိရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ပါ၍ အဆိုပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားများ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ အစိတ်အပိုင်းကိုဖြစ်စေ ဆင်တူယိုးမှားပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားတူပ ပြုလုပ်၍ သော်လည်းကောင်း ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊ မှာယူတင်သွင်းခြင်း မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် အကယ်၍ ပြုလုပ်ပါက တရားဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးအိန်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) (၀၉-၅၃၄၀)
YE NOOS & ASSOCIATES (Law Firm)
အမှတ်-၁၇၆(ပထမထပ်)၊ မိဘရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း- ၃၉၇၂၃၄ ၊ ၃၉၇၂၃၅ ၊ ၂၉၆၁၃၂ ။

ကြေးမုံ

GOLDEN STAR Travels & Tours

- ♦ ပုဂံ(စွယ်စောက်လေးဆူ)-ပုဂံ-ပုဂံ Oct-14, Nov-11
- ♦ မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်-စစ်ကိုင်း-မင်းကွန်း Oct-14, Nov-11
- ♦ တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်းတယ်-ကတ္တဲ Oct-14, Nov-11

ကရိုက်ထီးရီး/ချောင်းသာ/ငွေဆောင်(နေ့စဉ်)
Ph: 703448, 09-5081580, 09-5036640, 09-5080860

ရွှေကြေးမုံ မှ အင်းလေးပွဲ / ကရိုက်ထီးရီးအမျိုးမျိုး သို့

▲ အင်းလေးပွဲ၊ တောင်ကြီး၊ မွေတော်ကတ္တဲ၊ ထပ်စပ်ပုဂံ၊ ပင်းတယ်
▲ ပုဂံ၊ ဝေဠာင်ဦး၊ စွယ်စောက်လေးဆူ၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ **Oct 14-15**
▲ ပုဂံ၊ ဝေဠာင်ဦး၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်တစ်နေ့ **အတတ်စုံ-သောကြာ**
▲ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကွန်း၊ ငွေတော်၊ ပုဂံ၊ ကရိုက်ထီးရီး၊ ဘုရား
▲ ကရိုက်ထီးရီး၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကွန်း၊ ငွေတော်၊ ပုဂံ၊ ကရိုက်ထီးရီး၊ ဘုရား
ဆက်၍-ထားပယ်ရင်းကိုရင်း၊ မောင်းပန်း၊ မျော်ရင် ▲ (အကောက်တောင်ပြည်)
▲ (ကရိုက်ထီးရီး-နေ့စဉ်) (သာမည၊ မြဝတီ၊ ဝေသာန်) (ခလွန်)
ဖုန်းနံပါတ် 01-240860/01-372290 နှင့် 09-49282825, 09-421029191

Air Mandalay

ဧည့်သည်များ ပရိုမိုရှင်း၊ အစီအစဉ်လေယာဉ်၊ အခုပဲ စတင်ဝယ်ယူလိုက်ကြပါမို့...

Yangon Tachileik

ရန်ကုန် ⇌ တာချီလိတ် အထူး ပရိုမိုရှင်း

၈၀,၀၀၀ ကျပ် + airport tax

ရန်ကုန် - တာချီလိတ်
ညနေ - ၂: ၀၀ နာရီ

တာချီလိတ် - ရန်ကုန်
ညနေ - ၃: ၅၅ နာရီ

အပတ်စဉ်

တရုတ်၊ အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူး၊ သောကြာ၊ စနေ

Contact Us :
Tel : +95 1 501 520, 525 488
Email : info@airmandalay.com
http://facebook/airmandalay

We accept
VISA MPU
www.airmandalay.com

USA & CANADA HIGHER EDUCATION FAIRS, Fall 2016

organized by **Academics International** Capstone

HOW WILL THE USA & CANADA FAIRS BENEFIT YOU?

- Meeting representatives of top-notch universities and colleges from the US and Canada
- Learn about scholarship opportunities
- Student visa info session by a US Embassy
- Free advising services

YANGON
OCT. 10, 3 - 7PM
MELIA HOTEL, MYANMAR PLAZA
KABA AYE PAGODA ROAD

MANDALAY
OCT. 11, 3 - 7 PM
SEDONA HOTEL

To Register & For More Information

Facebook.com/academics.intl
www.academics.international
Call 09 450 634 402, 403, 404

Participating Colleges and Universities

USA

CANADA

SPONSORED BY

Academics International
Diamond Condo, Tower A, 1st Fl., Hledan, Pyay Road, Yangon

မင်္ဂလာပါ

အိမ်ပြောင်း၊ သိပ်စွဲ လုပ်ငန်း၊ ဖွဲ့စည်း/ အသုံးပြုအတွက် ငွေအခန်းချိတ်သစ်ပြင်

Box ကျွေးမွေးခြင်း

အထူးသီးသန့်ပေးပါသည်။

09-450042704
09-250095116
09-420096286

SUPER BULL ပန်ကာကြိုးအတူများအတွက် အသိပေး ကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပန်းတဲတန်းမြို့နယ်၊ ဝှာ-လမ်း အမှတ်-၁၅၀ NGWE LA THAR CO., LTD မှ မန်နေဂျင်၊ ဝါရိုက်တာ ဦးဝင်းမောင်၏ လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ပြုခြင်း ချက်အရ အများသိစေရန် အောက်ပါအတိုင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ UNION POLYMER CO., LTD. သည် SUPER BULL အသားအမှတ်တံဆိပ်ပါ ရာဘာအခြေခံ ပန်ကာကြိုး အမျိုးမျိုးကို NGWE LA THAR CO., LTD သို့ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် လက်လှူ လက်ကားဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခွင့် တစ်ဦးတည်းကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခွင့်ပြုထားပါသည်။ NGWE LA THAR CO., LTD. သည် SUPER BULL အသားအမှတ်တံဆိပ်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်ဇာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်နှင့် ဆက်တွဲ မှတ်ပုံတင် အမှတ်-၃၈၅၇/၂၀၀၈ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ခဲ့ပါသည်။

NGWE LA THAR CO., LTD မှ မှတ်ပုံတင်ထားသော အထက်ပါ ပန်ကာကြိုးအမျိုးမျိုးကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ ဆင်တူယိုးမှား ထင်ရောင်ထင်မှား၊ တုပ၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်း မပြုလုပ်ကြရန် အထူးသတိပေးထားပြန်ပါသည်။ ယခုအခါ SUPER BULL အသားအမှတ်တံဆိပ်အမှတ်အသားဖြင့် ပန်ကာကြိုးအတူ အမျိုးမျိုးကို မန္တလေးရေကန်တွင် ဖြန့်ချိရောင်းချနေကြောင်း နှစ်စမ်းသိရှိ ရပါသည်။ ဤကဲ့သို့ NGWE LA THAR CO., LTD. ၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်နစ်နာစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရပ်တန့်ပြီး ရှေးကွက်တွင်းရှိ SUPER BULL ပန်ကာကြိုးအတူများကို ဖြန့်လည်သိမ်းယူ ဖယ်ရှားရန် အထူးသတိပေး တားမြစ်ပါသည်။ တားမြစ်မှုကို လိုက်နာခြင်း မရှိသူများသည် NGWE LA THAR CO., LTD. ကို ထိခိုက်နစ်နာရန် ရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်သည်ဟု မှတ်ယူပြီး အတုပြုလုပ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ နေသူများကို ပြည်ထောင်စုမဟုတ်မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲစည်းစိမ်များနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တရားစွဲဆို အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ပြုခြင်းချက်အရ
ဒေါ်ဥဒွာသွား
B.A. (Law), LL.B. စဉ် - ၄၀၉၆
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
တိုက်ခွဲ (၆) အခန်း ၆ (၆) ယူနက်တန်
ထိုင်းနိုင်ငံကျွန်းလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း-၀၉၅၁ ၄၄၅၅၀

2016 (6-Oct to 8-oct) အထိ Myanmar Event Park တွင်ကင်းပမည့် Myanmar Build & Deco Expo 2016 ပြပွဲကြီးအတွင်း

Since 1860 **Armstrong FLOORING**

၆ နှစ် ကြာလည်း "အသစ်အတိုင်း" ဖြစ်စေမည့် Commercial Vinyl Flooring

အသစ် ၆ နှစ် Free Wax (ပစ္စည်း-မလုပ်ပါ)

ပုံနှိပ် ၆ နှစ် Free Wax (လုပ်ပါ)

* ကျွင်း၅၀၀ အထက်ဝယ်လုပ်လျှင် Wax Training **FREE!**

ဝယ်ယူဝိုင်း အကျိုးစီးပွားခွင့်ရရှိတဲ့ Member Card အထူးအစီအစဉ်

Marketed by: Home Distribution Group

Building - N , Room No. (33,34) သီရိရတနာ လက်ကားဈေး 09 79 700 70 88
သူဇောလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာ အထူးမြေ၊ ကားဝင်းအနီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပ၊ 09 79 700 70 99

မန္တလေးသား

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
14' Box ကျွေးမွေးခြင်း
ရန်ကုန်မြို့တွင်း/နယ်ပယ်
အခကင်းသုံး
ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။
Ph: 09-770639155
09-770639166

အဂုံမြို့သစ်

အရေစိုင်း
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
ပျော်ရွှင်မြေကွက်များကို
ရောင်းကင်းပေးဝယ်သည်။
09-500 5916
09-730 97123

ခရုသင်း (သမင်ဖြူ)

LEUCODERMA

ခရုသင်း (သမင်ဖြူ) ၊ ဖြန့်ချိကုသမှုများ ၊ အကျိုးမြောက်စေရန် ၊ ယားနာ ၊ ဝမ်း၊ ဝမ်း၊ နှမ်း၊ နှမ်း အရေပြားရောဂါအမျိုးမျိုးကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။

ဝိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။
လှည်းကူးမြို့၊ ကျွန်းကလေး၊ ချောင်းအနီး၊ ဥယျာဉ်မြေ၊ ကွန်ကရစ်
လမ်းဘေး၊ ဧရိယာ၊ မီ:ရီ (40'x60')-(130)သိန်း။
(25'x50')-(75)သိန်း။ (25'x65')-(95)သိန်း။
Ph: 09-458322612, 09-448012251, 09-421161198

ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်

အိမ်ပြောင်း၊ သိပ်စွဲ လုပ်ငန်း၊ ဖွဲ့စည်း/ အသုံးပြုအတွက် ငွေအခန်းချိတ်သစ်ပြင်

Box ကျွေးမွေးခြင်း

အထူးသီးသန့်ပေးပါသည်။

09-450042704
09-250095116
09-420096286

ထွန်းခန့်မောင်

ညီအစ်ကို
အဂုံမြို့သစ်အရေစိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊
ဆိပ်ကမ်းရီ မြေကွက်များ
ဝယ်လိုသည်။
Ph: 09 - 425033582
09 - 250009921
09 - 254046699

မန္တလေးသား

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
14' Box ကျွေးမွေးခြင်း
ရန်ကုန်မြို့တွင်း/နယ်ပယ်
အခကင်းသုံး
ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။
Ph: 09-770639155
09-770639166

အဂုံမြို့သစ်

အရေစိုင်း
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
ပျော်ရွှင်မြေကွက်များကို
ရောင်းကင်းပေးဝယ်သည်။
09-500 5916
09-730 97123

ခရုသင်း (သမင်ဖြူ)

LEUCODERMA

ခရုသင်း (သမင်ဖြူ) ၊ ဖြန့်ချိကုသမှုများ ၊ အကျိုးမြောက်စေရန် ၊ ယားနာ ၊ ဝမ်း၊ ဝမ်း၊ နှမ်း၊ နှမ်း အရေပြားရောဂါအမျိုးမျိုးကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။
အရေပြားဆေးဝါးဖြင့် အရေပြားရောဂါများကို ကုသပေးသည်။

ဝိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။
လှည်းကူးမြို့၊ ကျွန်းကလေး၊ ချောင်းအနီး၊ ဥယျာဉ်မြေ၊ ကွန်ကရစ်
လမ်းဘေး၊ ဧရိယာ၊ မီ:ရီ (40'x60')-(130)သိန်း။
(25'x50')-(75)သိန်း။ (25'x65')-(95)သိန်း။
Ph: 09-458322612, 09-448012251, 09-421161198

ကိုရ

အိမ်ပြု၊ မြေအကျိုးဆောင်
အဂုံမြို့သစ်အရေစိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊
မြို့နယ်များရှိမြေကွက်များ
ဝယ်လိုပါသည်။
09 73111472
09 421120927

ထွန်းခန့်မောင်

ညီအစ်ကို
အဂုံမြို့သစ်အရေစိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊
မြို့နယ်များရှိမြေကွက်များ
ဝယ်လိုပါသည်။
09 73111472
09 421120927


ကြော်ငြာ

တက်လာ TravelOct 7,14,21,28
 *အင်္ဂလိပ်အောင်တက်ခွင့်ပြု(ရွှေအင်းတိန်)တောင်ကြီး၊ ပင်းတေး၊ ကလေး
 *ပုဂံ၊ နေပြည်တော်၊ ပုသိမ်၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ဒီးခတ်ရေပြားဘိုင်း၊ ကော့ကုတ်စိမ်း
 *ကျိုက်ထီးရိုး၊ ခမာလမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ ဓမ္မစင်၊ ကျိုက္ခမီ
 *ဘားအံ၊ စင်းကျိုက်၊ ရေတံခွန်(ခေ့ရှမ်းပြန် - အပတ်စဉ် ခရီး)
 *ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ မေ့စဉ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်/အိတ်စီအေ/အိတ်စီအေ
 KBZ(ခရ)အောင်မဟိလာမှတ်တိုင်တာမှ ၀၉ -73193817,254855582-83

အာရှနဂါး
ပြတိုက်/ကျွန်းပျံ
ရောင်းချ/ပို့ဆောင်
 Ph : 703790, 09 799100100
 707062, 09 797100100

ခန်းရောင်း ဝယ်ဒါန
 အင်းဝလမ်းပေါ်ကမ်းရမ်းတန်းမို့
 မောင်မြင့်-အင်းဝလမ်းပေါ်ကမ်းရမ်း
 တန်းခမ်းမောင်ကမ်း-၅၀၀၀၀၊ ၀၉-၇-၇၄
 ပုဂံ-ပုဗ္ဗ-ပခုက္ကူ၊ အမ်းကော-၅၀၀၀၀
 ငယ်လမြိုင်-ကျိုက္ခမီ-စက်စ-၅၀၀၀၀
 * 420144148, 421153797

ရွှေလမ်းခရီး ... မှ ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ 09401589907, 095124678, 098627170
 * အင်္ဂလိပ်အောင်တက်ခွင့်ပြု(ရွှေအင်းတိန်)၊ တောင်ကြီး၊ ပင်းတေး၊ ကလေး၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ဒီးခတ်ရေပြားဘိုင်း၊ ကော့ကုတ်စိမ်း၊ ကျိုက်ထီးရိုး၊ ခမာလမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ ဓမ္မစင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ ဘားအံ၊ စင်းကျိုက်၊ ရေတံခွန်(ခေ့ရှမ်းပြန် - အပတ်စဉ် ခရီး)
 * ဝက်ဖိုင်/အင်္ဂလိပ်အောင်တက်ခွင့်ပြု(ရွှေအင်းတိန်)၊ တောင်ကြီး၊ ပင်းတေး၊ ကလေး၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ဒီးခတ်ရေပြားဘိုင်း၊ ကော့ကုတ်စိမ်း၊ ကျိုက်ထီးရိုး၊ ခမာလမြိုင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ ဓမ္မစင်၊ ကျိုက္ခမီ၊ ဘားအံ၊ စင်းကျိုက်၊ ရေတံခွန်(ခေ့ရှမ်းပြန် - အပတ်စဉ် ခရီး)
Oct 7, 14, 21
(အပတ်စဉ်) ကား၊ တစ်ဆင့်ခွာကား၊ ဝက်ဖိုင်၊ တည်းခိုခရီးစဉ်



MYANMAR BUILD & DECOR
 Building Materials, Interiors, Furniture & Goods

6 - 8 OCT 2016 Myanmar Event Park, Yangon

Trade Day - (ကုန်သွယ်မှုနေ့) **6 - 7 October : 09.00 - 17.00 hrs.**
 Public Day - (အများပြည်သူနေ့) **8 October : 09.00 - 16.00 hrs.**

- မြန်မာ့ဈေးကွက်တွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ဝင်ရောက်လာသည့် ထုတ်ကုန်များနှင့် ကုမ္ပဏီများအား တွေ့ဆုံလိုက်ပါ။
- သင်၏အာရုံကို SCG ၏ ထူးခြားသည့်အရည်အချင်းမြင့်ထုတ်ကုန်များဖြင့် ဖြည့်စွက်လိုက်ပါ။
- သစ်လွင်သောမြန်မာပြည်အတွက် အနာဂတ်အဆောက်အအုံနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးပုံဖော်ခြင်း ဟောပြောပွဲ
- အဆောက်အအုံဒီဇိုင်းနှင့် အတွင်းပိုင်းအလုပ်ဆောင်ခြင်း ၂၀၁၆ ဟောပြောပွဲ

Indax, myanmarbuilddecor, www.myanmarbuilddecor.com, Tel : 09 788 239 635, 09 795 398 020



20 - 22 OCTOBER 2016
 MYANMAR EVENT PARK (MEP) YANGON, MYANMAR
 20 - 21 October (9.00am to 5.00pm)
 22 October (9.00am to 4.00pm)

What to expect at MyanmarWater and Renewable Energy Myanmar 2016
 Myanmar Water နှင့် Renewable Energy Myanmar 2016 မှုရရှိမည့်အကျိုးများ

More Selection in Products and Technology:
 From Japan, Malaysia, Thailand, China, Singapore, Israel, China, India, Germany, Austria, Poland, United Kingdom, Myanmar and more.

High-end Conferences and Technical Seminar:
 Will gather key industry experts, professionals and government officials to present on the technology advancement in energy & water and business opportunities in Myanmar.

Business Networking Opportunities:
 Generate lucrative, highly targeted business lead.

Register Now to redeem your **FREE ENTRY PASS** today!

www.myanmarwater.com, www.renewableenergymyanmar.com

United Business Media (M) Sdn. Bhd.
 Ms. Vicky Tan / Ms. Haza Tukimin
 A-8-1 Level 8 Hangpaifu Plaza Office, 107 Hangpaifu 1, Jalan Mayang Sari, 60450 Kuala Lumpur, Malaysia
 T: +603 2179 8798 F: +603 2184 8780
 E: vickytan@ubm.com / haza.hazam@ubm.com

Myanmar Representative Office
 Ms. Yoo Mon Chan
 40A, Fataha Street, Dagon Township, Yangon, 11191, Myanmar
 T: +95 1 278 975 Ext. 103 F: +95 1 278 366 M: +95 9 2684 17171, +95 9 8811 7208
 E: yoo.mchan@ubm.com / myanmarwater@ubm.com

သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်မှုအတွက် လမ်းညွှန် ..

မြန်မာစီးပွားရေး ဂျာနယ်
လမ်းညွှန်

Website ၁ခု
 App ၁ခု
 စီးပွားရေး ကုန်သွယ်မှုပေါင်း 120,000 တွင်
 ငွေပေါင်း 120 ငွေ
 ထုတ်ဝေခရိုင် 8 ခု
 အုပ်စုပေါင်း 30,000

အထက်ပိုင်း

Myanmar Business DIRECTORY
 www.myanmarbusiness-directory.com
 MDY Hotline No. 02 4000611 | YGN Hotline No. 09 448001662

ကြေးမုံ

Samitivej ဆမ်မိတဝေးဆေးရုံကြီး
.....A Hospital like no other

ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ၏ ရှေ့ဆောင်ဆေးရုံကြီး

JCI (နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အရည်အသွေးပြည့်) အပြင် အရှေ့တောင်အာရှကျန်းမာရေးခရီးသွားလုပ်ငန်းများ အသိအမှတ်ပြုဆေးရုံကြီး

- ဝါရင့်ကျွမ်းကျင်သော ပညာရှင်များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု
- ပြန်မာစကားပြန်များ၏ နွေးထွေးသောဝန်ဆောင်မှု

မြန်မာပြည်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး
Columbus Health Care Services

အမှတ် ၂၅၃၊ မြေညီထပ်၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း(အလယ်ဘလောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း- ၀၁ - ၃၇၈၅၈၃၊ ၀၉-၇၈၃ ၇၈၃ ၈၃၁၊ ၀၉-၇၈၃ ၇၈၃ ၈၃၂၊ ၀၉-၇၈၃ ၇၈၃ ၈၃၃၊ ၀၉-၇၈၃ ၇၈၃ ၈၃၄၊ ၀၉-၇၈၃ ၇၈၃ ၈၃၅၊ ၀၁၁ - ၂၀၃၀၂၃၊ ၀၉ - ၄၃၁ ၇၇၅၀၀၊ တောင်ကြီးရုံးခွဲ၊ ဖုန်း - ၀၈၁ - ၂၁၂၂၀၉၂၊ ၀၉ - ၅၁၉၃၇၄၅

အရည်အသွေးနှင့် တန်ဖိုးညီမျှစေမည့်...

Anakku

Baby Products

- Junction Square Showroom (ရန်ကင်း)
- Sein Gay Har (ပဲခူး) Showroom (ရန်ကင်း)
- Diamond Plaza Showroom (မန္တလေး)
- GMP (ကျောက်ဆောင်) Showroom (ရန်ကင်း)
- City Mart Supermarket (ဆိုင်များ)
- Ocean Supercenter (ဆိုင်များ)
- Capital Hypermart (ဆိုင်များ)
- Super One (ဆိုင်များ)
- Orange Supercenter (မန္တလေး)
- Fuji (မန္တလေး)
- Fashion Minimart (တောင်ကြီး)

မွန်မြတ်ရတနာ ဆီးချိုကျဆေး

ဆေးပမာဏနည်းပါးစွာ သောက်သုံးရပြီး သွေးချို ဆီးချိုအား ကျဆင်းစေ၍ သွေးတွင်း အဆီဓာတ်ကို လျော့ပါးသက်သာစေပါသည်။

(၁) လကြာဆေးသောက်ပြီး အင်ဆူလင်ဆီလ်များ ပြန်လည်ပေါက်ပွားလာ၍ ဆေးလျော့ချသောက်သုံးပြီး ဆီးချို သွေးချိုနှင့် နောက်ဆက်တွဲရောဂါများကို ကာကွယ်နိုင်ပါသည်။ (ဤဆေးသည် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးမရှိပါ။)

(၂) ဝေဒနာရှင်အသစ်များအား သွေးချို ဆီးချိုပမာဏတိုင်းတာ၍ ကျွမ်းကျင်သောတိုင်းရင်းဆေးပညာရှင် ဆရာများက ဆေးဝါးသုံးဆွဲရန် အကြံပြုပေးပါသည်။

(လက်လီ/လက်ကားတစ်ဆင့် ပြန်လည်ရောင်းချလိုသူများဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။)

ပိုင်ရှင် - မွန်မြတ်ရတနာဆိုင်ရင်းဆေးကုန်
မြန်မာ့ဆေးကုန်ကုမ္ပဏီလီမိတက် - မွန်မြတ်ရတနာဆေးခန်း
- မွန်မြတ်ရတနာဆေးရုံကြီး

အမှတ် (၁၀၄)၊ ၅၂ လမ်း (အလယ်ဘလောက်)၊ ဂွဉ်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
ဖုန်း- ၀၉-၇၈၃၇၃၇၈၊ ၀၉-၇၈၃၇၃၇၉ Email - monmyatadanapharmacy@gmail.com

တိုင်းရင်းဆေးဆိုင်ပိုင်ရှင်များ
- TMR 010724 (0117)
လှိုင်လှိုင်လှိုင်လှိုင်လှိုင်လှိုင်
- ၀၁ / ၂၀၁၄ အထွေထွေ/တိုး (၂၂၃၄)
မန္တလေးမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဘုန်းတော်
- ၀၁၀၀၀၀ (စာမျက်နှာ) မျှ / ၀၁၀၀

စင်္ကာပူနိုင်ငံ အစိုးရတက္ကသိုလ်များဖြစ်သော NUS, NTU နှင့်
ဂျာမနီနိုင်ငံ Technical University of Munich (TUM) တို့မှ ပူးတွဲသွေးအပ်မည့်
“မဟာဘွဲ့များအကြောင်းသွေးသွေးပွဲ”

မြန်မာနိုင်ငံမှ ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိထားသူများအတွက်

စင်္ကာပူအစိုးရတက္ကသိုလ်များဖြစ်သော National University of Singapore (NUS), Nanyang Technological (NTU) နှင့်
ဂျာမနီနိုင်ငံ Technical University of Munich (TUM) တို့မှ ပူးတွဲသွေးအပ်မည့် ဘွဲ့များအကြောင်း

- MSc AEROSPACE ENGINEERING
- MSc TRANSPORT & LOGISTICS
- MSc INDUSTRIAL CHEMISTRY
- MSc GREEN ELECTRONIC
- MSc INTEGRATED CIRCUIT DESIGN

CROWN EDUCATION
Foreign - Myanmar
527 838 - 450 200 040

TUM Asia SIT NUS

9th Oct
2 PM-4 PM
CROWN Edu: Center

“ဓမ္မစည်”
အိမ်ထောင်ရေး၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှု
လုပ်သားပါ ညှိနှိုင်းရေးဖြင့်
ဝန်ဆောင်ပေးသည်။

ဖုန်း- 73127029, 09-253069979

မြေညီတိုက်ခန်းရောင်းမည်
(၁၂၄*၅၀) တစ်အိမ်လုံး အကြွေးအငွေမရှိ၊ ခရီးခရီး၊ ရေကန်ပါအကြွေး
ခင်းကပ်၊ အိမ်သာအိမ်ထောင်အကြွေးခင်းကပ်၊ ခြွင်းပေးပေးပေး သံလုံးတပ်ပြီး၊
အိမ်ရှေ့အလှူပေးပေးပေး၊ ဘာကုတ်ခါး၊ ဆန်းစိုက်ဆန်းတပ်ပြီး၊ BCC ရရှိပြီး
အသင့်အဆိုင်၊ အလင်းရောင်လမ်း၊ ဝါဆိုပတ်တိုင်အဆိုး၊ ဆါပုံမြို့နယ်၊
ရေအိုးသိမ်း(၃၆၀)၊ ဖုန်း ၀၉-၄၂၅၁၂၂၁၁၊ ၀၉-၄၂၅၁၂၂၁၅

အောင်သမ္မတ အရောင်းပြခန်းမော်လမြိုင်တွင်ဖွင့်ပြီ

(သီတင်းကျွတ် - တန်ဆောင်တိုင်အထူးလျှော့စျေး) နံနက်(၈)နာရီမှ ည(၈)နာရီထိ ပိတ်ရက်မရှိ
ဖယောင်းပွဲဆိုး၊ ဘယ်လ်ဂျီယံကော်ဇော၊ ၁၂ ပေ အနံ့မွှေးပွဲကော်ဇော၊ Tile Carpet ၊
မိုးရေကာမုတ်၊ ကိုရီးယားကြမ်းစင်း၊ ဗျာ၊ ထိုင်စင်းမျိုးစုံနှင့် အိမ်သုံးကုန်ပစ္စည်းများ

အမှတ်(၅၄)၊ အောက်လမ်းမကြီး၊ အောက်စေးကြီးရွှေ၊ ဖက်တန်းရပ်၊ မော်လမြိုင်။ ဖုန်း- ၀၅၇- ၂၃၁၁၆

Ocean SUPERCENTER

SUPER SAVER

တန်ဖိုးတန်

7th - 27th October, 2016

BEST VALUE PRODUCTS AND MORE...

ကြည်နူးငွေစရာသိတင်းကျွတ်ချိန်ပါ

Gift

LOTTE
Pie Choco
12's 330g
6's 128g

WOW!

25% Off



SIN MINN
Men Longyi (Chi Fung)
Layou (Moe Set Piece)
သန့်သန့်ထုတ်လုပ်သည်

WOW!

6,900
Ks. 8,400



PEBBLE
Women Blouse
သန့်သန့်ထုတ်လုပ်သည်

WOW!

5,000
Ks. 8,500



QUEEN
Squash Orange
750ml
ရေချိုရည်

WOW!

1,650
Ks. 1,700



BRAND'S
(Except Gen U Gift Set)
All Range of Brand's Gift Set
အားလုံးပါသည်

Buy 1 Get 1

Owl Water Bottle



OVALTINE
Thadinyul Gift Set
with Container
ထိုက်ထိုက်

8,450
Ks. 8,900



HUP SENG
Cream Cracker
700g
ဆုတ်ဆုတ်

4,400
Ks. 4,600



HOLLANDA
Butter Cookies
454g
ဆေးလက်ကောက်

3,400
Ks. 4,850



TOSHIBA
LED TV 24in
24S-2560 (12 Digital)
အားလုံးပါသည်

WOW!

153,000
Ks. 192,000



NESCAFE
3 in 1 Coffee Mix
Rich & Aromatic
Espresso / Classic / Classic
30's 492g
အားလုံးပါသည်

Buy 3 Get 1

Cream Delight 30's



SUPER
Instant Cereal
20's 600g
အားလုံးပါသည်

Buy 2 Get 1 (cup)

1Pc-1,850



HOSEN
(Fruit Cocktail/
Rambutan with
Pineapple/ Peach
Halves/ Lychee) in Syrup
565g/ 825g
သစ်သီးရည်

1,750
Ks. 1,950



**7UP/ PEPSI/
MIRINDA ORANGE**
1.25Ltr
အားလုံးပါသည်

Buy any 3 Get 1 (Pepsi) FREE

1Pc-800



Men Selected Items



Men Selected Items



APPLE
Women T-Shirt
S/S
သန့်သန့်ထုတ်လုပ်သည်

3,750
Ks. 4,200



OPA
Women Blouse
S/S
သန့်သန့်ထုတ်လုပ်သည်

4,950
Ks. 5,800



FARFALLA
Electric Kettle
FEB-0702
ရေရေချိုရည်

WOW!

15,500
Ks. 18,800



Men All Items



SOLO
Men Selected Items



CHERRY
India Batik
2M
ပဲခူး

5,500



MST
Indonesia Batik
2Y
ပဲခူး

7,500



10% off

ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲရှိနိုင်ပါသည်။

Prices may change without prior notice. While Stocks Last!

BEST VALUE BEST PRODUCTS AND MORE...

ပစ္စည်းလည်းမရှိ ဈေးလည်းတန် ...

ကြေးမုံ

ကြော်ငြာ

GRAND FOOD MART       

သံတန်းကျွတ်အခါသမယတွင် လူကြီးမိဘများအတွက် ဂါရဝပြု လက်ဆောင်မွန် ...

ပစ္စည်းလက်ဆောင်ခြင်း အထောက်အပံ့ပါက
Zade Spaghetti 1pcs

ပစ္စည်းလက်ဆောင်ခြင်း အထောက်အပံ့ပါက
Milcow Milk 1pcs

Hot Line : 01 9010045, 09 977104184, 09 73248613

**ဘွဲ့တစ်ခုရရှိအောင် လေ့လာဖို့
စိတ်ကူးကြည့်လိုက်ပါ။**

ကမ္ဘာ့အလှပဆုံး ဗြိတိန်မြို့မှာ
ဒီကမ္ဘာ့ကြီးထဲက အများနဲ့ မတူတဲ့ စာသင်ဆောင်တစ်ခု
တီထွင်ဖန်တီးမှုတွေကို ကမ်းလှမ်းကြည့်ဖို့ နေရာ
နောင်လာမယ့်အနာဂတ်အတွက် နည်းပညာ

**စိတ်ကူးနေစရာ မလိုတော့ပါဘူး။
အမှန်တကယ် တည်ရှိနေပါတယ်။**

ဩစတြေးလျနိုင်ငံရှိ University of Technology Sydney
နှင့်မိတ်ဆက်ပေးလိုက်ပါတယ်။
ဒါ့အပြင် UTS:INSEARCH ကာသင်ခွဲလမ်းစ ဖြစ်တယ်။
insearch.edu.au/studyhere ထဲမှာ ဘယ်လိုလုပ်ဆောင်ရမည်ကို
ရှာဖွေကြည့်လိုက်ပါ။

UTS | INSEARCH
UNIVERSITY OF TECHNOLOGY SYDNEY

INSEARCH CRICOS provider code: 00859D | UTS CRICOS provider code: 00099F
INSEARCH Limited is a controlled entity of the University of Technology Sydney (UTS),
and a registered private higher education provider of pathways to UTS. 1275_0916



အောင်နိုင်သူ မဟာဝိနံ ကုမ္ပဏီလီမိတက်  **Winner Super Diamond Pile Co., Ltd.**
W.S.D Group

W.S.D Pile

Licence No.PL-12

**လူကြီးမင်းတို့၏ အဆောက်အဦးများနှင့် စက်ရုံများတွင်
ပိုင်ပိုင်ခြင်း၊ Bored Pile, လှုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရုံပါက
ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။**

Add: အမှတ်(၅၆)၊ မြေညီထပ်၊ ၄၄လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။
Ph: 01-381964, 09-73131288, 09-73150482, 09-250499988

Add: အမှတ်(ဘီ-၁၀)၊ (၃၃)လမ်း၊ (၈၁-၈၂)လမ်းကြား၊ မန္တလေး။
Ph: 09-265820507

Off: Ph- 09-250 288811, Email: wsdmyanmar@gmail.com

(၁၆) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ်နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်စည်ပြပွဲ (မူဆယ်) ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၅

(၁၆) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးကုန်စည်ပြပွဲ (မူဆယ်)နှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှု ပူးပေါင်း ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီအစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ မင်္ဂလာမူဆယ်ဈေး အထူး စီးပွားရေးဇုန်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်ကုန်စည်ပြပွဲကာလအတွင်း မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ အစည်းအဝေး၊ မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဌာနများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း၊

ကုန်သွယ်မှုစာချုပ် ချုပ်ဆိုခြင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် ကုန်သွယ်မှုအစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခြင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် အနုပညာလှည့်လည်ခြင်း အစီအစဉ်များ၊ နှစ်(၆၀) ပြည့် မြန်မာ-တရုတ် ဆွေးနွေးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

ပြပွဲတွင် ပြခန်းပေါင်း ၂၀၀ ကျော်ဖြင့် ခင်းကျင်းပြသမည်ဖြစ်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ပြခန်း ၁၅၀ ကျော် ခန့်၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ပြခန်း ၅၀ ခန့်ပြသရန် စီစဉ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ အများပိုင်ဘတ်စ်ကားလိုင်းများ ပြေးဆွဲရေးအပါအဝင် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးပြုမှုနှင့် အသုံးစရိတ်များ ပိုမိုခွဲဝေအသုံးပြုဆောင်ရွက်နိုင်မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၏ ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် မူလက ရရှိရန်လျာထား ငွေထက် ကျပ် ၁၈၅ ဘီလီယံကျော် ပိုမိုတိုးမြှင့်ရရှိလာခဲ့ကြောင်း ဒုတိယအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးစီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမြင့်သောင်းက ယင်းဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ဖြည့်စွက်ခွင့်ပြုငွေနှင့် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းလျာထားချက်ကို လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသွားခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးက ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ဖြည့်စွက်ခွင့်ပြုငွေနှင့် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်း လျာထားချက်ကို လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသွားခဲ့ပြီး လွှတ်တော်က ပြန်လည်အတည်ပြုပေးခဲ့မှုအရ မူလက ရရှိရန်လျာထားငွေထက် ပိုမိုရရှိခဲ့သောကြောင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ အများပြည်သူ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး၊ လယ်ယာမြေပြုပြင်ရေး၊ ရေကြီးရေလျှံမှုများအတွက် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခြင်းအပါအဝင် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ပိုမိုခွဲဝေအသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကာ သာမန်အသုံးစရိတ်အနေဖြင့်လည်း တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသား စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အတွက်လည်း ထည့်သွင်းလျာထားဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြသွားခဲ့သည်။

“ရငွေအပိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ရဲ့ မူလခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်း စုစုပေါင်းရငွေဟာ ကျပ် ၃၃၆ ဒသမ ၂၁၈ ဘီလီယံ ရှိပါတယ်။ မူလဘတ်ဂျက်အရ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့”

ဖိုလ်ဝင်တောင်ရှိကျောက်လိုဏ်ဂူနံပါတ်များ စာရင်းသွင်းကောက်ယူခြင်း သုံးလအတွင်းအပြီးဆောင်ရွက်မည်

မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၅

ကမ္ဘာ့ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်စာရင်းမဝင်သေးသော်လည်း ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများ တအံ့တဩ စိတ်ဝင်စားမှုရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ဖိုလ်ဝင်တောင်ရှေးဟောင်း သာသနာ့နယ်မြေအတွင်းရှိ ရောထွေးနေသည့် လိုဏ်ဂူနံပါတ်များကို စနစ်တကျ စာရင်းသွင်းကောက်ယူမှုများကို အောက်တိုဘာလမှ စတင်၍ သုံးလအတွင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာသန်းထိုက်ထံမှ သိရသည်။

“ရှေးဟောင်းသုတေသနနဲ့ အမျိုးသားပြတိုက်ဌာနက ရှေးတုန်းကတည်းက ကောက်ယူထားတဲ့ ဂူနံပါတ်တွေကိုပြုစုပြီး ရှေးဟောင်း အဆောင်တွေ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစာရင်း ထွက်ထားတာရှိပါတယ်။ စာရင်းအရ ၃၉၂ ဂူရှိပါတယ်။ နောက်ပိုင်းခေတ် ဂူနံပါတ်တွေကို ပြန်တပ်တာ၊ ထပ်တိုးတပ်တာတွေ ရှိပါတယ်။ ဖိုလ်ဝင်တောင်နဲ့ ရွှေဘတောင်ဂူနံပါတ်တွေဟာ ရောထွေးနေတာကို

တွေ့ရတဲ့အတွက် စနစ်တကျ စာရင်းသွင်းကောက်ယူဖို့အတွက် စီစဉ်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့်သုံးလအတွင်း အပြီးစာရင်း ကောက်ယူပြုစုဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ဒေါက်တာသန်းထိုက်က ပြောပြသည်။

ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန၏ မူလက ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်သော မူလစာရင်းကို နောက်ပိုင်း ခေတ်များတွင် မသိမလေ့လာဘဲ အလွယ်ပင် ဂူနံပါတ်သစ်များကို စာရင်းတွင် ထပ်မံထည့်သွင်းထားရာ ယခုနောက်ပိုင်းတွင် ဂူစာရင်း မှာ ရောထွေးနေသည့်အတွက် ပြန်လည်စာရင်းပြုစုသော လုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် စီစဉ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ဂူနံပါတ်ရောထွေးနေသည့်အတွက် သုတေသနပြုလုပ်သူများ အတွက် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသလို ဌာနမှ ဂူနံပါတ်မည်ရွှေမည်မျှ ဟုညွှန်လျှင် နံပါတ်များမှာ ဟိုးရှေးကတစ်ခု၊ အလယ်ခေတ်မှာ တစ်နံပါတ်၊ နှောင်းပိုင်း ယခုကာလတွင် နံပါတ်တစ်ခုအဖြစ် အမျိုးမျိုး သတ်မှတ်ထားရာ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



ရန်ကုန်မြို့တွင်း ပြေးဆွဲနေသော BRT Lite ဘတ်စ်ကားတစ်စီးကို တွေ့ရစဉ်။

အခြင့်မားဆုံးဂါရဝတရားတို့ အထောင်းဆုံးပြုထုတ်မှု
အခြတ်ဆုံးလှူဖွယ်ဝစွည်း

Oramin-G

အဆင့်မြင့်ဆုံးဆေးဝါး

ဝခွာထန်စွမ်း စိတ်ရှည်လန်းဖို့ 'ဝတ်ရာစင်-ဂျီ' ထိုဝထာထ်ကြဝါဖို့ ...

MARKETED BY:
AA MEDICAL PRODUCTS LTD.
TEL : (01) 249590, 2-31 391644-50

Manufactured by
DAEWON PHARM. CO., LTD.
Gwangju, Korea

ဝါကျွတ်ချိန်တန် ကန်တော့ရန် လက်ဆောင်မွန်

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ် (၂၀၁၆) ဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်

မန္တလေးတက္ကသိုလ် သင်္ချာကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများ၏ (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ် အစီအစဉ်အားကို ၁၅-၁၀-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် မန္တလေးတက္ကသိုလ် မွှေးရံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ အလှူငွေထည့်ဝင်လိုသော ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများသည် နီးစပ်ရာတက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်အသီးသီးရှိ သင်္ချာဌာနများနှင့် အောက်ဖော်ပြပါ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများထံ ဆက်သွယ်လျှောက်ထားခြင်းဖြင့် ရရှိနိုင်ပါသည်။

- ၁။ ဦးမျိုးမင်း (K.E.C) - ၀၉-၇၉၇၇၅၄၂၇၃
၂။ ဒေါက်တာဥမ္မာ - ၀၉-၇၉၈၉၂၁၀၈၆
၃။ ဦးစိုင်းမြင့်သောင်း(ရန်ကုန်) - ၀၉-၅၂၈၀၅၇၈
၄။ ဦးလှသန်း - ၀၉-၂၅၉၄၉၆၅၅၂
၅။ ဦးဝင်းမြင့်(ဒဂုံ) - ၀၂-၆၄၄၄၁၇
၆။ ဒေါ်ငွေငွေယဉ်(စိန်နှင့်မြ) - ၀၉-၂၀၀၁၁၀၈
၇။ ဒေါ်သီတာကို၊ ဒေါ်မင်းမင်းကို - ၀၉-၄၃၀၁၂၇၂၈
၈။ ဦးသိန်းဝင်း(နွားထိုးကြီး) - ၀၉-၂၂၀၁၂၅၀
၉။ ဦးမောင်မောင်ကြီး - ၀၉-၅၁၁၁၂၁၀
၁၀။ ဒေါက်တာမျိုးသန့် - ၀၉-၃၃၂၂၄၄၅၅
၁၁။ ဒေါ်နီနီဆင့် - ၀၉-၄၃၂၀၁၄၁၅
၁၂။ ဦးညွှန်ဝင်း(မန်းရတနာ) - ၀၉-၂၀၃၀၅၅၀
၁၃။ ဦးမင်းဦး(ဖိုးဝ) - ၀၉-၂၀၂၂၇၂၂
၁၄။ ဒေါက်တာအောင်အောင်မင်း - ၀၉-၄၃၀၁၂၀၆၀
၁၅။ ဦးမြင့်နိုင် - ၀၉-၂၀၁၆၆၀၉
၁၆။ ဦးစိန်မင်း - ၀၉-၉၀၁၀၁၃၉၄
၁၇။ ဒေါ်ချိုချို - ၀၂-၃၀၀၁၉၀
၁၈။ ဦးစိုးလှ - ၀၉-၄၃၀၁၀၈၃၅
၁၉။ ဒေါက်တာမိုင်မယ်ခင် - ၀၉-၇၇၆၅၃၀၃၅၉
၂၀။ ဦးအောင်ကျော်ဦး - ၀၉-၂၀၀၇၄၄၉
၂၁။ ဦးမျိုးကျော်ဝင်း(နယူးချယ်ရီ) - ၀၉-၂၀၀၁၀၀၆
၂၂။ ဦးမြင့်သန်း - ၀၉-၂၅၀၆၆၆၄၄၉
၂၃။ ဦးရဲဝင်း - ၀၉-၇၉၃၀၁၅၇၇၈
၂၄။ ဒေါ်သီသီအောင် - ၀၉-၇၉၂၀၁၆၂၂၅
၂၅။ ဒေါ်ခင်မာမြင့် - ၀၉-၂၀၃၇၆၆၇
၂၆။ ဒေါ်စောစန္ဒာ - ၀၉-၂၀၁၄၀၈
၂၇။ ဒေါ်လင်းလင်းမြတ် - ၀၉-၂၀၃၉၂၅၀

Since 1985 ရွှေလွန်းပျံ... New Arrivals IP Cameras, CVI Cameras, Bank Type Cameras... Contact: ၀၁-၃၀၈၅၅၂၉

ဟယ်ဘရီယံ... Study Guide... ၀၉-၄၄၄၀၇၆၀၅၁

ပျောက်ဆုံးကြောင်း Sing Soon Hual Trading Co.,Ltd... ၀၉-၇၉၀၀၅၆၉၉၃

YANGON CAR RENTAL... ၀၉-၄၃၀၂၉၆၁၈

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်... ၀၉-၇၉၂၀၇၈၉၆

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်... KO KO Capital Co.,Ltd... ၀၉-၅၁၁၁၂၅၀

DPS Myanmar... မြန်မာပြည်မြေပုံ... ၀၉-၇၇၆၅၃၀၃၅၉

သွား-ခံတွင်း ဆီ အစဉ်ထာဝရ သစ် ဖာ စိတ်တိုင်းကျ... သွားတူအစားထိုးမှု အားလုံးအခမဲ့... ၀၉-၅၁၁၁၂၅၀

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်... ၀၉-၇၉၇၇၅၄၂၇၃

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်... ၀၉-၇၉၇၇၅၄၂၇၃

၀ပေးဝင်ကတ်စာအုပ်အသစ် (၁၈)မြို့ကြီးမှ အစီအစဉ်... ၀၉-၇၉၇၇၅၄၂၇၃

